
PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

7/2020 376

Kaupunginhallitus
TID - AIKA 17.08.2020 kl./klo 15:00 - 17:11
PLATS - PAIKKA Paraisten kaupungintalo, Komentosilta
__________________________________________________________________________________________
§

133 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 379

134 Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 380

135 Esityslistan hyväksyminen 381

136 Anomus palkallisesta virkavapaasta opintoja varten, kaupungingeodeetti 382

137 Sosiaali- ja terveysjohtajan viran julistaminen haettavaksi toistaiseksi voimassa olevana 384

138 Vuoden 2020 investointimäärärahojen siirto 386

139 Takaussitoumuksen myöntäminen Länsi-Turunmaan Vuokratalot Oy:lle 389

140 Hankintaoikaisu päällystystöiden hankinnasta 391

141 Lausunto Varsinais-Suomen ja Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelmista 394

142 Vapautuksen myöntäminen Laura Willströmille kunnallisista luottamustoimista 401

143 Vapautuksen myöntäminen Laura Willströmille kunnallisista luottamustoimista,
Korppoon lautakunta ja ulkosaariston neuvottelukunta

402

144 Uuden varajäsenen valitseminen Iniön lautakuntaan 403

145 Uuden jäsenen valitseminen Korppoon lautakuntaan 405

146 Uuden jäsenen valitseminen ulkosaariston neuvottelukuntaan 406

147 Mia Forssellin aloite kaupungin kiinteistöjen myynnin tehostamisesta 407

148 Kokoomuksen valtuustoryhmän aloite Turunmaan sairaalan Paraisilla sijaitsevan
psykiatrisen yksikön ostamisesta

409

149 Maria Lindell-Luukkosen ym. aloite siitä, että Paraisten kaupunki sitoutuu selvittämään
ja arvioimaan päätöksenteossa lapsi- ja perhevaikutukset

411

150 Olof Eleniuksen ym. aloite Hemsundetin tonttien myynnistä 415

151 Christer Friisin aloite saariston vierasvenesatamille asetetusta talousveden
kapasiteettimaksusta luopumisesta

420

152 SDP:n valtuustoryhmän aloite tonttialesta talousarviovuosina 2020-2021 Paraisille
suuntautuvan muuton lisäämiseksi

422

153 Helena Särkijärven ym. aloite sosiaalisen taidehankkeen käynnistämiseksi Paraisilla 425

154 Helena Särkijärven ym. aloite kaupungin metsähoidon kestävyyden parantamiseksi 429

155 Lotta Laaksosen ym. aloite vuodeosaston sisäilmaongelmista 435

156 Lotta Laaksosen ym. aloite suomenkielisen yläkoulun väistötilojen hankkimista varten 437



PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

7/2020 377

157 Lotta Laaksosen ym. aloite suolistosyöpien seulontojen aloittamisesta yli 60-vuotiaille 439

158 Lotta Laaksosen ym. aloite Kunnantuvan sisäilmaongelmien aiheuttamien vahinkojen
korvaamisesta täysimittaisena

442

159 Eri lautakuntien, jaostojen ym. viranomaisten pöytäkirjojen tiedoksi merkitseminen 444

160 Ilmoitusasiat 446

161 Ajankohtaiset asiat 447

Det justerade protokollet med tillhörande anvisningar för bergäran om omprövning och
besvärsanvisning hålls tillgängligt på stadens webbplats, www.pargas.fi, om inte något
annat följer av sekretessbestämmelserna.
Kokouksen tarkastettu pöytäkirja, johon on liitetty oikaisuvaatimusohjeet ja
valitusosoitus, pidetään yleisesti nähtävänä kaupungin verkkosivuilla osoitteessa
www.parainen.fi, jollei salassapitoa koskevista säännöksistä muuta johdu.

25.08.2020

Ordförande/Puheenjohtaja:    Mikael Holmberg



PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

7/2020 378

Kaupunginhallitus
TID - AIKA  17.08.2020 kl./klo 15:00 - 17:11
PLATS - PAIKKA Paraisten kaupungintalo, Komentosilta
__________________________________________________________________________________________
Närvarande ledamöter - Läsnä olleet jäsenet
Holmberg Mikael puheenjohtaja
Koskinen Regina
Laaksonen Jeanette
Lindell-Luukkonen Maria
Lundqvist Kurt
Nyberg Widar
Orell Markku
Rönnholm Mona
Autio Sanna läsnä kl. 15:07, § 135 lähtien
Söderlund Nina
Elenius Olof
Övriga närvarande - Muut läsnä olleet
Rinne  Tarja kaupunginvaltuuston puheenjohtaja
Friis Christer kaupunginvaltuuston I varapuheenjohtaja
Wallin Mika kaupunginvaltuuston II varapuheenjohtaja
Henriksson Carita kaupunginvaltuuston III varapuheenjohtaja
Nygrén Patrik kaupunginjohtaja
Avellan Monica kaupunginlakimies
Svahnström Jörgen IT-tuki
Frånvarande - Poissa olleet
Särkijärvi Helena varajäsen Sanna Autio läsnä
Åberg Staffan varajäsen Olof Elenius läsnä

Underskrifter
Allekirjoitukset Mikael Holmberg

ordförande/puheenjohtaja
Monica Avellan
protokollförare/pöytäkirjanpitäjä

Behandlade ärenden
Käsitellyt asiat

§ 133 - 161

Protokollet justerat
Pöytäkirja tarkastettu

Maria Lindell-Luukkonen
on tarkastanut pöytäkirjan
sähköisesti 20.08.2020

Kurt Lundqvist
on tarkastanut pöytäkirjan
sähköisesti 24.08.2020

Protokollet har varit framlagt
Pöytäkirja on ollut nähtävänä

www.pargas.fi

Pia Nedermo
vik. förvaltningsassistent/
hallintoassistentin sij.



PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

7/2020 379

Kaupunginhallitus § 133 17.08.2020

Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 133

Päätös  Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus sopi 29.6.2020 pitämässään
kokouksessa, että kokous 17.8.2020 pidetään lähikokouksena. Puheenjohtaja
totesi, että Carita Henriksson osallistuu tähän kaupunginhallituksen kokoukseen
sähköisesti etänä.

 Todettiin, että kokous oli laillisesti koolle kutsuttu ja päätösvaltainen.

 __________________
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Kaupunginhallitus § 134 17.08.2020

Pöytäkirjantarkastajien valitseminen

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 134

Päätös  Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Maria Lindell-Luukkonen ja Kurt Lundqvist.

 __________________
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Kaupunginhallitus § 135 17.08.2020

Esityslistan hyväksyminen

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 135

Päätös Esityslista hyväksyttiin.

 __________________
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Kaupunginhallitus § 136 17.08.2020

Anomus palkallisesta virkavapaasta opintoja varten, kaupungingeodeetti

549/01.01.03.06/2020

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 136

Valmistelija Henkilöstöpäällikkö Peter Lindroos, puh. 044 358 5832
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Kaupungingeodeetti hakee muutamiksi lähiopiskelupäiviksi palkallista
virkavapaata eräopaskoulutuksen suorittamista varten. Henkilöstöpäällikön
ensimmäinen spontaani reaktio oli suositella palkatonta opintovapaata kyseiseen
koulutukseen, joka ensi katsomalta liittyy enemmän matkailuun ja
vapaa-ajantoimintaan kuin maapolitiikkaan, tonttien lohkomiseen ja
karttajärjestelmiin. Osastopäällikön ja kaupungingeodeetin kanssa käydyn
keskustelun ja koulutusohjelman tarkemman tarkastelun jälkeen katson
kuitenkin, että koulutus voi hyödyttää Paraisten kaupunkia.

 Koulutus antaa valmiuksia, jotka lisäävät kaupungingeodeetin osaamista tämän
roolissa kaupungin edustajana neuvotteluissa, jotka koskevat maankäyttöä ja
kaupungin strategista tavoitetta "aktiivista vapaa-aikaa vihreässä kaupungissa"
tukevien toimenpiteiden suunnittelua. Paraisten kaupungin ainutlaatuinen
saaristoluonto tarjoaa sekä kaupungin omille asukkaille, vapaa-ajanasukkaille
että vierailijoille mahdollisuuksia erilaisiin vapaa-ajanaktiviteetteihin. Koulutus
antaa kokonaiskuvan kaupallisesta ulkoilutoiminnasta ja ymmärrystä luonnon
kestävästä virkistyskäytöstä, mikä hyödyttää elinkeinoelämää ja Paraisten
kaupunkia. Lisäksi koulutukseen sisältyy viestinnän ja johtamisen moduuleja,
joista on suoraa hyötyä kaupungingeodeetin esimiestyössä.

 Kaupungingeodeetti anoo ainoastaan joitakin vapaapäiviä, kaikki muut
kustannukset hän maksaa itse. Paraisten kaupungin aikaisemman linjauksen
mukaisesti kaupungingeodeetille voidaan myöntää opintovapaata 5 päivää
vuonna 2020 sekä 10 päivää vuodessa vuosina 2021 ja 2022. Osastopäällikkö
myöntää vapaat sillä edellytyksellä, että toiminta ei kärsi eikä sijaista tarvitse
palkata.

Liite 1 Opintovapaa-anomus

Oheismateriaali Osastopäällikön lausunto

Vaikutusten arviointi Tukee kaupungin strategista tavoitetta "aktiivista vapaa-aikaa vihreässä
kaupungissa".

Ehdotus Kaupungingeodeetille myönnetään palkallista virkavapaata yhteensä 25 päivää
eräopastutkinnon lähiopiskelupäiviin osallistumista varten vuosina 2020, 2021 ja
2022.

Päätös Keskustelun kuluessa Mikael Holmberg ehdotti, että asia palautetaan
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Kaupunginhallitus § 136 17.08.2020

lisäselvityksiä varten. Kaupunginhallitus yhtyi yksimielisesti Mikael Holmbergin
ehdotukseen.

Tiedoksianto Ympäristöosaston osastopäällikkö, kaupungingeodeetti, palkanlaskija A.L.

 __________________
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Kaupunginhallitus § 89 08.06.2020
Kaupunginhallitus § 137 17.08.2020

Sosiaali- ja terveysjohtajan viran julistaminen haettavaksi toistaiseksi voimassa olevana

438/01.01.01.01/2020

Kaupunginhallitus 08.06.2020 § 89

Valmistelija Henkilöstöpäällikkö Peter Lindroos, puh. 044 358 5832
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Sosiaali- ja terveysjohtajan virka voidaan julistaa haettavaksi, koska sosiaali- ja
terveysjohtaja Paula Sundqvist siirtyy vakinaisesti hyvinvointikoordinaattorin
virkaan 3.8.2020 alkaen.

 Kelpoisuusvaatimuksena on virkaan soveltuva korkeakoulututkinto, kokemus
hallinnollisista esimiestehtävistä sekä ruotsin ja suomen kielen hyvä suullinen ja
kirjallinen taito.

Ehdotus Kaupunginhallitus julistaa sosiaali- ja terveysjohtajan viran haettavaksi
toistaiseksi voimassa olevana. Kelpoisuusvaatimuksena on virkaan soveltuva
korkeakoulututkinto, kokemus hallinnollisista esimiestehtävistä sekä ruotsin ja
suomen kielen hyvä suullinen ja kirjallinen taito.

Päätös Keskustelun kuluessa Maria Lindell-Luukkonen ehdotti Widar Nybergin
kannattamana asian palauttamista lisäselvityksiä varten.

 Puheenjohtaja totesi, että Maria Lindell-Luukkonen oli tehnyt keskustelun
kuluessa kannatetun palautusehdotuksen. Kaupunginhallituksen on sen vuoksi
äänestettävä asian käsittelyn jatkamisesta tai asian palauttamisesta siten, että
käsittelyn jatkamista kannattava äänestää Jaa ja palauttamista kannattava
äänestää Ei. Äänestys toimitetaan nimenhuudolla.

 Kaupunginhallitus hyväksyi puheenjohtajan ehdottaman äänestysmenettelyn.

 Äänestyksessä annettiin
 Jaa-ääniä 9
 Ei-ääniä 2

Liite 2 Äänestyspöytäkirja

 Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus oli päättänyt jatkaa asian käsittelyä.

 Päätösehdotus hyväksyttiin.

 Maria Lindell-Luukkonen ja Widar Nyberg ilmoittivat eriävän mielipiteen
pöytäkirjaan.

Tiedoksianto Sosiaali- ja terveyslautakunta
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 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 137

Valmistelija Henkilöstöpäällikkö Peter Lindroos, puh. 044 358 5832
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Sosiaali- ja terveysjohtajan viran haettavaksi julistamista koskeneen
päätösehdotuksen valmistelussa viran kelpoisuusvaatimuksista puuttui sana
"ylempi". Sosiaali- ja terveysjohtajan kelpoisuusvaatimuksiksi on aikaisemmin
vahvistettu virkaan soveltuva ylempi korkeakoulututkinto, kokemus
hallinnollisista esimiestehtävistä sekä ruotsin ja suomen kielen hyvä suullinen ja
kirjallinen taito.

 Kaupungin kotisivuilla, Kuntarekryssä ja sanomalehdissä julkaistuissa
ilmoituksissa viran kelpoisuusvaatimukset on ilmoitettu kuten aikaisemminkin eli
edellytetty koulutustaso on ollut virkaan soveltuva ylempi korkeakoulututkinto.

Ehdotus Kaupunginhallitus toteaa, että sosiaali- ja terveysjohtajan viran
kelpoisuusvaatimukset ovat virkaan soveltuva ylempi korkeakoulututkinto,
kokemus hallinnollisista esimiestehtävistä sekä ruotsin ja suomen kielen hyvä
suullinen ja kirjallinen taito.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Sosiaali- ja terveyslautakunta

 __________________
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Kaupunginhallitus § 43 30.03.2020
Kaupunginhallitus § 138 17.08.2020

Vuoden 2020 investointimäärärahojen siirto

653/02.02.00/2019

Kaupunginhallitus 30.03.2020 § 43

Valmistelija  Tekninen päällikkö Jonas Nylund, puh. 050 428 3774
Esittelijä Tekninen päällikkö Jonas Nylund, puh. 050 428 3774
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Määrärahan siirto: Kirjaston arkistohuoneen muutos toimistohuoneeksi

Kaupungintalon vanhan kanslian vesivahinko aiheutti vesivaurioita kirjaston
tiloissa. Kirjastopäällikkö Karolina Zilliacus ilmoitti kuivatustöiden aikana, että he
eivät enää halua vanhaa kirja-arkistoa takaisin, vaan toivovat sen muuttamista
toimistohuoneeksi kolmelle työntekijälle.

Käyttäjän toivoma muutos toimistohuoneeksi (35,5 m2) edellyttää
- ilmanvaihdon toteuttamista nykymääräysten mukaiseksi
- maalatun betonilattian pinnoittamista matolla
- vanhan valaistuksen muutosta
- sähköasennuksia työpisteitä varten.

Edellä mainittujen toimenpiteiden arvioitu kustannus on 25 000 €.
Investointimäärärahasta "Koulukeskus, suunnittelu 500 000 €" siirretään 25 000
€ uuteen investointiin "Kirjaston toimistohuone".

Määrärahan siirto: Esteetön Pargas svenska gymnasium

Pargas svenska gymnasiumissa aloittaa pyörätuolioppilas opintonsa elokuussa
2020. Oppilas käyttää liikkuessaan sähköpyörätuolia ja hänellä on apunaan
henkilökohtainen avustaja.

Lukion esteettömyys on aiemmin hoidettu Sarlinin koulun kautta hissillä sekä
lukion ja Sarlinin koulun väliin rakennetulla yhdyskäytävällä. Yhdyskäytävän
kunto on kriittinen ja raskaan pyörätuolilaitteiston avulla kulkeminen
yhdyskäytävällä muodostaa riskin.

Koulukeskuksen uusimisen yhteydessä Sarlinin koulu aiotaan purkaa. Lukion
toinen kerros ei ole sen jälkeen enää esteetön.

Uusi nostin mahtuu lukion nykyiseen porrashuoneeseen pienillä
porrasmuutoksilla.

Lukion oppilaiden ja henkilökunnan hätäpoistuminen on suunniteltu tapahtuvan
Pajbackan puoleiselle vesikatolle. Palotarkastaja on antanut lausunnon lukion
hätäpoistumisreitistä. Urheilukentän puoleiselta vesikaton reunalta on aikanaan
poistettu kierreporras sen kautta tapahtuneen vesikattoilkivallan vuoksi. Tilalle
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asennettiin alumiinitikkaat katolta poistumista varten.

Katolta poistumisen tulee tapahtua 1-syöksyistä varapoistumisporrasta käyttäen.
Poistumistien portailla pitää pystyä poistumaan kannettavia paareja käyttäen.
Kierreporras ei enää tule kyseeseen. Poistumistieporras tulee olla lukittu
alaosastaan mahdollisen asiattoman liikkumisen estämiseksi.

Kaikki toimenpiteet yhteensä noin 36 000 €.

Investointimäärärahasta "Koulukeskus, Sarlinin koulu, korjaukset 150 000 €"
siirretään 36 000 € uuteen investointiin "Pargas svenska gymnasium,
esteettömyysvarusteet”.

Määrärahan siirto: Karusellen-päiväkodin korjausmäärärahan siirto vuodelle
2020

Vuodelle 2019 oli budjetoitu summa 250 000 + 50 000 € eli 300 000 € yhteensä
ja vuodelle 2020 510 000 €. Hankkeelle myönnettiin vuonna 2019
kokonaismääräraha 810 000 € vuosille 2019-2020. Vuonna 2019
kustannuskertymäksi muodostui 139 788 €, koska aikataulu ei toteutunut
suunnitellulla tavalla urakoitsijan hitaan etenemisvauhdin vuoksi.

Vuoden 2019 budjetin alitus on 160 212 €, joka anotaan siirrettäväksi vuodelle
2020, jolloin budjetti vuodelle 2020 on 670 212 €. Investointimäärärahasta 2020
"Koulukeskus, suunnittelu 500 000 €" siirretään 160 212 € investointikohteeseen
"Karusellen-päiväkoti, korjaus ja laajennus".

Liite 3 Vuoden 2020 investointimäärärahojen siirto 20.3.2020

Ehdotus  Kaupunginhallitus päättää tehdä seuraavat esittelyn mukaiset määrärahasiirrot:
25 000 euroa kirjaston uuteen toimistohuoneeseen (kohteesta "Paraisten
koulukeskus, suunnittelu"), 36 000 euroa Pargas svenska gymnasiumin invahissiin
(kohteesta "Koulukeskus / Sarlinin koulu, korjaukset") ja 160 212 euroa
Karusellen-päiväkotiin (kohteesta "Paraisten koulukeskus, suunnittelu").
Määrärahasiirtojen nettovaikutus vuoden 2020 investointien kokonaissummaan
on nolla euroa.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Talouspäällikkö P. Palmroos, kaupunginjohtaja P. Nygrén, teknisten
tukipalvelujen jaosto, kiinteistöpäällikkö S. Pihl, tekninen isännöitsijä J. Salminen,
rakennuttaja J. Jansen, tekninen päällikkö J. Nylund, opetuspäällikkö U. Lundberg,
varhaiskasvatuspäällikkö P. Hotanen, kirjastopäällikkö K. Zilliacus

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 138
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Valmistelija Talouspäällikkö Petra Palmroos, puh. 040 839 7170
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Kun asiaa käsiteltiin kaupunginhallituksessa 30.3.2020, asian
valmisteluprosessissa tapahtui hallituksen valmistelijan ja esittelijän osalta
käsittelyvirhe. Virhe on tämän käsittelyn myötä nyt korjattu.

Ehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että investointitalousarvioon
tehdään seuraavat määrärahasiirrot:

  Siirretään esittelyn mukaisesti 25 000 euroa kirjaston uuteen
toimistohuoneeseen (kohteesta "Paraisten koulukeskus, suunnittelu"), 36 000
euroa Pargas svenska gymnasiumin invahissiin (kohteesta "Koulukeskus / Sarlinin
koulu, korjaukset") ja 160 212 euroa Karusellen-päiväkotiin (kohteesta "Paraisten
koulukeskus, suunnittelu").

 Määrärahasiirtojen vaikutus (netto):

 Investointi 5312, Koulukeskus / Sarlinin koulu, korjaukset, -114 000 euroa

 Investointi 5317, Paraisten koulukeskus, -314 788 euroa

 Investointi 5109, Karusellen-päiväkoti, Nauvo / korjaus ja laajennus, -670 212
euroa

 Uusi investointi, Toimistotilat, Paraisten kirjasto, -25 000 euroa

 Uusi investointi, Lisälaite, Pargas svenska gymnasium, -36 000 euroa

 Määrärahasiirtojen nettovaikutus vuoden 2020 investointien kokonaissummaan
on nolla euroa.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Kaupunginvaltuuston lopullisen käsittelyn jälkeen: Talouspäällikkö Palmroos,
kaupunginjohtaja Nygrén, teknisten tukipalvelujen jaosto, kiinteistöpäällikkö Pihl,
tekninen isännöitsijä Salminen, rakennuttaja Jansen, tekninen päällikkö Nylund,
opetuspäällikkö Lundberg, varhaiskasvatuspäällikkö Hotanen, kirjastopäällikkö
Zilliacus

 __________________
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Takaussitoumuksen myöntäminen Länsi-Turunmaan Vuokratalot Oy:lle

687/02.05.05.00/2019

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 139

Valmistelija Talouspäällikkö Petra Palmroos, puh. 040 839 7170
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Länsi-Turunmaan Vuokratalot Oy on jättänyt Paraisten kaupungille anomuksen
(päivätty 17.6.2020), jossa se pyytää kaupunkia antamaan yhtiölle
suostumuksensa lainan nostamiseen tai vaihtoehtoisesti myöntämään yhtiölle
kunnallisen takauksen yhden tai kahden huoneiston osakkeiden merkitsemiseksi
uudesta Nauvon kunta-alueelle suunnitteilla olevasta rivitalosta.

 Länsi-Turunmaan Vuokratalot Oy on Paraisten kaupungin 100-prosenttisesti
omistama tytäryhtiö.

 Lainan tarkoituksena on uuden rivitalon rakentaminen Nauvon keskustaan.
Rivitalossa olisi noin 10 osakehuoneistoa kaupungin hallinnassa olevalla tontilla.
Länsi-Turunmaan Vuokratalot Oy:n toimitusjohtajan kanssa käydyn keskustelun
mukaan laina käytetään enintään 300 000 euron arvoiseen huoneistoon
vuokratontilla.

Liite 2 Länsi-Turunmaan Vuokratalot Oy:n anomus

Ehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa, että kaupunginvaltuusto myöntää Länsi-Turunmaan
Vuokratalot Oy:lle omavelkaisen takauksen enintään 300 000 euron suuruiselle
pankkilainalle siihen liittyvine korkoineen, muine kuluineen ja velvoitteineen
taikka kuntayritystodistusrahoitukselle. Takaus on enintään 80 % lainan
määrästä. Omavelkainen takaus on voimassa enintään kymmenen (10) vuotta,
mikä aika vastaa lainan juoksuaikaa tai kuntayritystodistusohjelman
sopimusaikaa.

 Kaupunginhallitus valtuutetaan tekemään tarvittavat takausta koskevat
päätökset, joilla täsmennetään rahoituksen muoto, rahoittaja, lopulliset summat
ja juoksuaika sekä mahdolliset lainaturvat. Kaupunginhallituksen on kuitenkin
huomioitava takauksen enimmäismäärä sekä lainan ja muiden
rahoitusjärjestelyjen enimmäisjuoksuaika.

 Jäljellä olevasta lainapääomasta peritään vuotuinen 0,10 %:n takausprovisio.

Päätös Markku Orell ilmoitti esteellisyydestä; Länsi-Turunmaan Vuokratalot Oy:n
hallituksen puheenjohtaja.

Ehdotus hyväksyttiin.
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Tiedoksianto Valtuuston käsittelyn jälkeen: Talouspalvelut, keskushallinto, Länsi-Turunmaan
Vuokratalot Oy

 __________________
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Hankintaoikaisu päällystystöiden hankinnasta

382/02.08.00.00/2020

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 140

Valmistelija  Yhdyskuntainsinööri Matias Jensén, puh. 044 358 5724
Esittelijä  Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
  etunimi.sukunimi@parainen.fi

NCC Industry Oy on jättänyt hankintaoikaisuvaatimuksen teknisten tukipalvelujen
hankintapäätöksestä, jolla tekniset tukipalvelut hylkäsi yhtiön tarjouksen ja valitsi
vuoden 2020 päällystystöiden urakoitsijaksi Peab Industri Oy:n.

Teknisten tukipalvelujen tekninen yksikkö on toteuttanut vuoden 2020
päällystystöiden hankinnan keväällä 2020. Tarjouspyyntö ja urakka-asiakirjat on
julkaistu Hilma-hankintaportaalissa. Hankintakokonaisuuteen, joka ei sido
tilaajaa, sisältyy Skräbbölentien, Pjukalantien, Suotien, Rengastien ja
Vapparintien tieosuuksien sekä Vapparintien kevyen liikenteen väylän asfaltointi.
Tarjoukset tuli antaa kokonaisurakasta, joka sisältäisi kunkin asfaltointikohteen
materiaalit ja työt. Urakoitsijan valintaperuste oli edullisin vertailuhinta.

Tarjouksia tuli yhteensä kaksi ja ne jätettiin sähköisesti
Tarjouspalvelu.fi-hankintaportaalin (Cloudia) kautta. Tarjousten avaamisen
jälkeen NCC Industry Oy kutsuttiin urakkatarjouskatselmukseen sen
läpikäymiseksi ja tarkastamiseksi, että yhtiön tarjous oli tarjouspyynnön ja sen
ehtojen mukainen. NCC Industry Oy:n kokonaistarjous oli 131 214,35 euroa.
Katselmuksen yhteydessä ilmeni, että NCC Industry Oy:n tarjoamaan
kokonaishintaan ei ollut sisältynyt liimausta (alustan liimaus), ja yhtiö ilmoitti
tulkitsevansa asian niin, että liimaus ei sisälly kokonaishintaan, vaan urakoitsijalla
on oikeus laskuttaa siitä erikseen lisä- ja korjausstöiden yksikköhinnaston
mukaisesti. NCC ilmoitti, että liimauksesta aiheutuva lisäkustannus, joka yhtiön
yksikköhinnaston mukaan oli 2,45 euroa/m2, olisi noin 60 000 euroa koko
hankintakokonaisuudelle.

Peab Industri Oy:n tarjouksen ja sen sisällön selvittämiseksi yhtiö kutsuttiin
urakkatarjouskatselmukseen. Peab Industri Oy ilmoitti, että sen kokonaistarjous
sisälsi kaikki tarjouspyynnössä ja sen urakka-asiakirjoissa kuvatut työt ja
materiaalit. Peab Industri Oy:n kokonaistarjous oli 149 143,58 euroa. Ennen
hankintapäätöksen tekemistä otettiin yhteyttä vielä Kuntaliiton
hankinta-asiantuntijoihin sen varmistamiseksi, ettei tarjouspyynnössä ole
mahdollisia epäselvyyksiä. Tämän keskustelun tuloksena NCC Industry Oy:n
tarjous hylättiin, koska se ei sisältänyt liimausta, kun taas Peab Industri Oy:n
tarjous sisälsi liimauksen ja yhtiön tarjous kattoi koko valmiin tuotteen.

NCC Industry Oy vaatii hankintaoikaisussaan Paraisten kaupunkia keskeyttämään
hankinnan ja käynnistämään vuoden 2020 asfaltoinneista uuden hankinnan,
koska yhtiö katsoo, että urakkaohjelman osan B kohta 1.8 on tulkinnanvarainen
ja yhtiön tulkinnan mukaan liimaus ei sisälly hankinnan kokonaishintaan. Tämän
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lisäksi NCC Industry Oy katsoo, että yhtiön tarjous on ollut kokonaistaloudellisesti
edullisin ja että Paraisten kaupungin teknisten tukipalvelujen olisi tullut valita se
vuoden 2020 päällystystöiden urakoitsijaksi.

Jos tarjouspyynnössä tai sen asiakirjoissa on epäselvyyksiä, tarjoajilla on
mahdollisuus, ellei jopa velvollisuus, kysyä ja selvittää ne tarjousten jättöaikana.
NCC Industry Oy ei ole ottanut yhteyttä hankkijaan mahdollisten epäselvyyksien
selvittämiseksi. Liimauksen kustannusvaikutus ja yksikköhinta huomioon ottaen
NCC Industry Oy:n kokonaishinta on noin 40 000 euroa Peab Industri Oy:n
liimauksen sisältävää tarjousta kalliimpi.

Urakkaohjelman kohdassa 1.7 lukee: "Asfalttipäällysteiden yksikköhintoihin
kuuluu massan valmistus kaikkine raaka-ainehankintoineen, kuljetus työmaalle,
levitystyö ja tiivistystyö täysin valmiiksi päällysteeksi sekä käytettyjen
materiaalien ja työtuloksen laadun toteamiseksi tarvittavat mittaukset ja kokeet.

Asfalttipäällysteiden yksikköhintoihin on sisällytettävä mm. seuraavat aputyöt:
- sidotun alustan puhdistus ja kuivaus lukuun ottamatta koneellista
alkupuhdistusta
- mahdollisten paljaiden sideainepintojen hiekoitus
- valmiin sauman liuostus
- työaikaiset suunnitelmat."

Hankinta-asiakirjoissa viitataan myös InfraRYL:n yleisiin asfaltointitöiden ja
-materiaalien laatuvaatimuksiin.
InfraRYL:n mukaan suunnitellut LTA (laatta) tehdään ilman liimausta ja MP
(massapintaus) toteutetaan liimattuna. Tarjoaja NCC Industry Oy on täyttänyt
asfalttimassan yksikköhintoihin erikseen LTA:n ja MP:n yksikköhinnat ja näihin
yksikköhintoihin olisi pitänyt sisältyä urakkaohjelman osan B kohdan 1.8
mukainen liimauksen kustannus seuraavasti: "Urakkaan kuuluu sidotun alustan
liimaus-, tasaus- ja jyrsintätyöt. Lisäksi urakkaan kuuluu jyrsintätöissä rouheen
kuormaus ja pois ajo, kaikkien liikennettä haittaavien jyrsintäsaumojen loivennus
sekä työaikarajoituksista johtuvat kustannukset tulee sisällyttää jyrsinnän
yksikköhintoihin."
Kyseiset yksikköhinnat muodostavat kunkin asfaltointikohteen
kokonaishinnan/vertailuhinnan.

Liite 3 Hankintapäätös 17.6.2020 nro 6

Ehdotus NCC Industry Oy:n hankintaoikaisu hylätään perusteettomana.

Hankinta ja sen sisältö on kuvattu tarjouspyynnössä ja sen asiakirjoissa riittävän
selkeällä tavalla. Kunkin asfaltointikohteen vertailuhinnan muodostavien
yksikköhintojen kohdalla on mainittu selvästi, että niihin tulee sisällyttää työt,
materiaalit, kuljetukset ym. NCC Industry Oy on urakkatarjouskatselmuksen
yhteydessä ilmoittanut, että liimaus ei sisälly yhtiön kokonaishintaan, joten
tarjous ei vastaa tarjouspyyntöä ja se on hylätty.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.
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Päätös  Ehdotus hyväksyttiin.

  Päätös tarkastettiin välittömästi.

Tiedoksianto NCC Industry Oy, tekninen päällikkö, kaupunginlakimies, yhdyskuntainsinööri,
ylläpitoinsinööri

  __________________
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Lausunto Varsinais-Suomen ja Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelmista

513/08.00.00.02/2020

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 141

Valmistelija Kaavoituspäällikkö Heidi Saaristo-Levin, puh. 040 488 5888
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Varsinais-Suomen liitto pyytää Paraisten kaupungin lausuntoa luonnoksista
Varsinais-Suomen ja Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelmiksi. Lausuntoa
on pyydetty 11.9.2020 mennessä. Tavoitteena on, että maakuntahallitus
hyväksyy Varsinais-Suomen liikennejärjestelmäsuunnitelman lausuntokierroksen
jälkeen ja merkitsee samalla tiedoksi sitä tarkentavan Turun seudun
liikennejärjestelmäsuunnitelman. Vastaavasti Turun kaupunkiseudun kunnat
hyväksyvät Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelman ja merkitsevät
tiedoksi sen taustalla olevan Varsinais-Suomen liikennejärjestelmäsuunnitelman.
Paraisten kaupunki lukeutuu niihin kuntiin, joiden odotetaan hyväksyvän Turun
seudun liikennejärjestelmäsuunnitelma.

 Liikennejärjestelmäsuunnitelmien päivitystyö on ajoittunut samaan aikaan
ensimmäisen valtakunnallisen 12-vuotisen liikennejärjestelmäsuunnitelman ja
neljän maakunnan yhteisen Etelä-Suomen liikennestrategian laatimisprosessien
kanssa. Liikennejärjestelmäsuunnitelmien taustaksi on seikkaperäisesti selvitetty
yhteiskunnan muutostekijöiden, kuten talouden ja elinkeinorakenteen,
väestönkehityksen ja kaupungistumisen sekä työssäkäynnin, vapaa-ajan ja
elämäntapojen muutosten kehityssuuntia ja vaikutuksia liikennejärjestelmään.

 Molemmista suunnitelmista on laadittu erilliset raporttiluonnokset, jotka
sisältävät toimintaympäristökuvauksen, tavoitteet, kehittämisteemat ja
toimenpideohjelmat. Koko maakunnan kattavassa Varsinais-Suomen
liikennejärjestelmäsuunnitelmassa käsitellään sekä maakunnan sisäisiä että
ulkoisia yhteyksiä ja suunnitelmassa on määritelty maakunnan, sen
elinkeinoelämän ja asukkaiden tulevaisuuden kannalta keskeiset
kehittämistarpeet. Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelma tarkentaa
maakunnallista suunnitelmaa ja käsittelee tarkemmin Turun seudun
rakennemallialueen sisäistä liikennejärjestelmää ja sen erityiskysymyksiä kuten
jalankulku-, pyöräily- ja joukkoliikennekaupungin kehittämistä. Turun
kaupunkiseudun MAL-sopimuksen liikenteen toimenpiteet perustuvat Turun
seudun liikennejärjestelmäsuunnitelman valmisteluun ja priorisointiin.

 Molemmat liikennejärjestelmäsuunnitelmat koskevat Paraisten kaupunkia, sillä
kaupunki kuuluu Turun rakennemallialueeseen, mutta esim. yhteysalus- ja
maantielauttaliikennettä käsitellään koko maakuntaa koskevassa
suunnitelmassa.

 Paraisten kaupunki toteaa yleisenä kannanottona
liikennejärjestelmäsuunnitelmista, että nämä on laadittu huolella ja yhteistyössä
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kuntien kanssa.

Kommentit ja ehdotukset Varsinais-Suomen liikennejärjestelmäsuunnitelmaan:

 Suunnitelmassa on todettu, että monipuolinen elinkeinorakenne tarvitsee
monipuolisia liikennepalveluja ja edelleen, että Varsinais-Suomen vahvuutena on
elinkeinorakenteen monipuolisuus. Maakunnan vahvoiksi aloiksi nimetään meri-,
metalli- ja koneteollisuus, lääke- ja bioteknologia, informaatioteknologia,
kemianteollisuus sekä elintarviketuotanto ja -teollisuus. Matkailua pidetään
kasvavana alana, jossa Varsinais-Suomen vetovoima perustuu erityisesti
historiaan ja saaristoon (s.14). Parainen pitää hyvänä, että suunnitelmassa on
huomioitu matkailu tärkeänä elinkeinona. Myös vapaa-ajanasukkaiden merkitys
elinkeinorakenteelle on kirjattu suunnitelmaan sekä todettu, että ”vakituisen ja
vapaa-ajan asutuksen ohella myös saariston matkailuelinkeino on vahvasti
riippuvainen lautta- ja yhteysalusliikenteen tarjoamien yhteyksien
palvelutasosta”. Suunnitelmasta kuitenkin puuttuu huomio Paraisilla toimivasta
valtakunnallisestikin merkittävästä rakennustuoteteollisuuden keskittymästä,
mikä tulee lukea yhdeksi maakunnan vahvuudeksi. Teollisuuskeskittymän
toiminta on erityisen riippuvainen sujuvista ja luotettavista maantieyhteyksistä.
Puolet Suomen betonista tulee Paraisilta ja valtakunnan rakennusteollisuus on
vahvasti riippuvainen Paraisilla toimivasta teollisuudesta.

 Kuten raportissa todetaan, asuu Turunmaan asukkaista valtaosa Turun
työssäkäyntialueeseen selkeästi kuuluvassa Paraisten keskustaajamassa.
Joukkoliikenteen käyttöaste on Turun ja Paraisten välillä huomattavan suuri.
Nopein matka-aika keskustojen välillä on nyt aikataulun mukaisesti 33 min. Koska
matka-aika on kirjattu tavoitteeksi, tulee aika välillä Turku-Parainen olla 20 tai 25
min, ei 30 min, joka vastaa matka-aikatavoitetta välillä Turku-Salo (s. 11).
Paraistenväylän toteutuminen tulee entisestään nopeuttamaan yhteysväliä,
puoltaa se tavoitteen asettamista 20 minuuttiin. Lisäksi, koska joukkoliikenteen
käyttömäärät ja -asteet ovat seudulla tiedossa, olisi ne tarkoituksenmukaista
liittää liikennejärjestelmäsuunnitelman liiteaineistoksi.

 Liikennejärjestelmäsuunnitelmassa käsitellään liikenteen automaatiota, joka
todennäköisesti muuttaa liikkumista tulevaisuudessa. Saaristokaupunki Parainen
haluaa huomauttaa, että myös merenkulussa autonomiset alukset ja
logistiikkatoimintojen automatisoituminen tulevat muuttamaan ihmisten ja
tavaroiden liikkumista sekä parantamaan merellä liikkumisen turvallisuutta.
Meriliikenne on osa liikennejärjestelmää, joten automaatio tulisi kaupungin
näkemyksen mukaan huomioida maakunnan liikennejärjestelmäsuunnitelmassa.
Sinänsä on hyvä, että Itämeren osalta suunnitelmassa on todettu tarve kiinnittää
erityistä huomiota Itämeren tilaan ja edistää meriliikenteen aiheuttamia
ympäristöhaittojen ehkäisyä (s. 13).

 Saaristoliikenteen palvelutasoa on käsitelty suunnitelmassa lyhyesti (s. 18).
Suunnitelmassa on todettu, että saaristoliikenteen kehittämistoimenpiteet
tähtäävät mm. päästöjen merkittävään vähenemiseen, yhteiskuntataloudelliseen
tehokkuuteen, riittävään palvelutasoon sekä yhdenvertaisiin
liikkumismahdollisuuksiin eri saaristo-osissa. Lisäksi todetaan, että näitä
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edistetään hankintavaatimusten kautta ja että joiltain osin tarvitaan myös
lainsäädäntömuutoksia. Kehittämisen edellytyksiksi mainitaan nykyistä pitemmät
sopimuskaudet tai järjestämistavan muutokset. Paraisten kaupungin näkemyksen
mukaan se, että saaristoliikenteen kehittäminen tapahtuisi pääasiassa vain
hankintavaatimusten ja pienten lakimuutosten kautta, ei ole riittävä toimenpide.
Saaristoliikenteen kehittämisessä tarvitaan laaja-alaista suunnitelmallisuutta ja
tavoitteellisuutta liikennejärjestelmäsuunnitelmassa jo mainitun
pitkäjänteisyyden lisäksi. Saaristoliikennettä varten tulisi laatia oma
liikennejärjestelmäsuunnitelmansa toimenpideohjelmineen ja
totuttamisaikatauluineen, jossa nyt työstettävässä
liikennejärjestelmäsuunnitelmassa jo mainitut sinänsä hyvät toimenpiteet
otettaisiin huomioon (s.29). Saaristoliikennettä koskeva suunnitelma on tarpeen
tehdä laajassa vuorovaikutuksessa alueen asukkaiden ja toimijoiden kanssa.

Kommentit ja ehdotukset Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelmaan:

 Paraisten kaupunki pitää hyvänä, että aineistoon on liitetty vertailu
kehittämishankkeiden vaikutuksista (Liite 2, s. 8). Vertailussa on käytetty
Väyläviraston kehittämää PRIO-työkalua, joka tuottaa yhteismitallisen
kustannustehokkuusvertailun eri tavoitteiden näkökulmista. Vertailu osoittaa
hyvin havainnollisella tavalla, että Paraistenväylän toteuttaminen nopealla
aikataululla on tärkeää ja perusteltua. Vertailu osoittaa myös sen, että
Paraistenväylä-hankeen kuuluu Varsinais-Suomen
liikennejärjestelmäsuunnitelmassa mainittujen TOP 4-hankkeiden joukkoon.

 Liitteessä 1 on esitetty Liikenneinvestointiohjelma 2020-2031. Paraistenväylä,
käsittäen kolme osakokonaisuutta: Kirjalansalmensilta, Hessundinsalmen silta ja
Kaarina läntinen, on merkitty taulukon ainoana hankkeena ulottuvaksi kahden eri
sarakkeen ylitse. Siltojen tiesuunnitelmat valmistuvat kuluvan vuoden aikana ja
kolmannenkin osahankkeen tiesuunnittelu valmistuu vuonna 2021. Paraisten
kaupunki esittää, että Paraistenväylä merkitään kokonaisuudessaan
sarakkeeseen 2020-2023 hankkeen tavoitteellisen aloitusvuoden mukaisesti
(vuosi 2022-2023). Sama huomio koskee taulukkoa sivulla 29.

 Paraisten kaupunki pitää tarpeellisena, että liikennejärjestelmäsuunnitelma
sisältää toimenpiteen Saariston Rengastien polkutieosuuden parantamisesta
välillä Lillmälön kylätie–lauttaranta sekä Pienen Rengastien pienet
kehittämistoimet (viitoitus ym.). Tämän lisäksi Paraisten kaupunki toivoo, että
jalankulkupyörätien rakentaminen välillä Prostvik-Nauvon kirkonkylä
toteutettaisiin jo vaiheessa I, eikä vasta vaiheessa II-III, sillä pyörämatkailu on
kasvattanut suosiotaan merkittävästi jo aiemmin, mutta erityisesti kevään
poikkeusolojen myötä. Hankkeen hinta-arvio on tarpeen tarkistaa vastaamaan
viimeisintä kustannuslaskelmaa (Saariston Pienen Rengastien pyöräilyn ja
jalankulun kehittämissuunnitelma 2019/2020).

 Liikenteen hallinta -osion alla on mainittu toimenpiteenä hälytysajoneuvojen
liikennevaloetuuksien toteuttaminen. Paraisten kaupunki toteaa
lääkärihelikopterin toimintavarmuuden olevan äärimmäisen tärkeä erityisesti
maakunnan saaristoalueille, joten toimintavarmuudesta on huolehdittava
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asianmukaisesti myös jatkossa.

Lopuksi

 Paraisten kaupunki haluaa myös muistuttaa maakunnan kaksikielisyydestä ja
toivoo, että maakunnan kehittämisen kannalta tärkeät aineistot olisivat
luettavissa myös ruotsiksi.

Oheismateriaali Lausuntopyyntö (fi)
 Varsinais-Suomen liikennejärjestelmäsuunnitelma (fi)

Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelma (fi)

Ehdotus Paraisten kaupunki antaa yllä olevan lausuntonaan luonnoksista
Varsinais-Suomen ja Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelmiksi 2020.

Päätös Keskustelun kuluessa Nina Söderlund ehdotti, että kaupunginhallitus lisää otsikon
”Kommentit ja ehdotukset Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelmaan” alle
kolmannen kappaleen kolmannelle riville ”Ison” ja Pienen Rengastien.

 Kaupunginhallitus yhtyi yksimielisesti Nina Söderlundin ehdotukseen.

 Paraisten kaupungin lausunto luonnoksista Varsinais-Suomen ja Turun seudun
liikennejärjestelmäsuunnitelmiksi 2020 kuuluu siis seuraavasti:

Varsinais-Suomen liitto pyytää Paraisten kaupungin lausuntoa luonnoksista
Varsinais-Suomen ja Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelmiksi. Lausuntoa
on pyydetty 11.9.2020 mennessä. Tavoitteena on, että maakuntahallitus
hyväksyy Varsinais-Suomen liikennejärjestelmäsuunnitelman lausuntokierroksen
jälkeen ja merkitsee samalla tiedoksi sitä tarkentavan Turun seudun
liikennejärjestelmäsuunnitelman. Vastaavasti Turun kaupunkiseudun kunnat
hyväksyvät Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelman ja merkitsevät
tiedoksi sen taustalla olevan Varsinais-Suomen liikennejärjestelmäsuunnitelman.
Paraisten kaupunki lukeutuu niihin kuntiin, joiden odotetaan hyväksyvän Turun
seudun liikennejärjestelmäsuunnitelma.

 Liikennejärjestelmäsuunnitelmien päivitystyö on ajoittunut samaan aikaan
ensimmäisen valtakunnallisen 12-vuotisen liikennejärjestelmäsuunnitelman ja
neljän maakunnan yhteisen Etelä-Suomen liikennestrategian laatimisprosessien
kanssa. Liikennejärjestelmäsuunnitelmien taustaksi on seikkaperäisesti selvitetty
yhteiskunnan muutostekijöiden, kuten talouden ja elinkeinorakenteen,
väestönkehityksen ja kaupungistumisen sekä työssäkäynnin, vapaa-ajan ja
elämäntapojen muutosten kehityssuuntia ja vaikutuksia liikennejärjestelmään.

 Molemmista suunnitelmista on laadittu erilliset raporttiluonnokset, jotka
sisältävät toimintaympäristökuvauksen, tavoitteet, kehittämisteemat ja
toimenpideohjelmat. Koko maakunnan kattavassa Varsinais-Suomen
liikennejärjestelmäsuunnitelmassa käsitellään sekä maakunnan sisäisiä että
ulkoisia yhteyksiä ja suunnitelmassa on määritelty maakunnan, sen
elinkeinoelämän ja asukkaiden tulevaisuuden kannalta keskeiset
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kehittämistarpeet. Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelma tarkentaa
maakunnallista suunnitelmaa ja käsittelee tarkemmin Turun seudun
rakennemallialueen sisäistä liikennejärjestelmää ja sen erityiskysymyksiä kuten
jalankulku-, pyöräily- ja joukkoliikennekaupungin kehittämistä. Turun
kaupunkiseudun MAL-sopimuksen liikenteen toimenpiteet perustuvat Turun
seudun liikennejärjestelmäsuunnitelman valmisteluun ja priorisointiin.

 Molemmat liikennejärjestelmäsuunnitelmat koskevat Paraisten kaupunkia, sillä
kaupunki kuuluu Turun rakennemallialueeseen, mutta esim. yhteysalus- ja
maantielauttaliikennettä käsitellään koko maakuntaa koskevassa
suunnitelmassa.

 Paraisten kaupunki toteaa yleisenä kannanottona
liikennejärjestelmäsuunnitelmista, että nämä on laadittu huolella ja yhteistyössä
kuntien kanssa.

Kommentit ja ehdotukset Varsinais-Suomen liikennejärjestelmäsuunnitelmaan:

 Suunnitelmassa on todettu, että monipuolinen elinkeinorakenne tarvitsee
monipuolisia liikennepalveluja ja edelleen, että Varsinais-Suomen vahvuutena on
elinkeinorakenteen monipuolisuus. Maakunnan vahvoiksi aloiksi nimetään meri-,
metalli- ja koneteollisuus, lääke- ja bioteknologia, informaatioteknologia,
kemianteollisuus sekä elintarviketuotanto ja -teollisuus. Matkailua pidetään
kasvavana alana, jossa Varsinais-Suomen vetovoima perustuu erityisesti
historiaan ja saaristoon (s.14). Parainen pitää hyvänä, että suunnitelmassa on
huomioitu matkailu tärkeänä elinkeinona. Myös vapaa-ajanasukkaiden merkitys
elinkeinorakenteelle on kirjattu suunnitelmaan sekä todettu, että ”vakituisen ja
vapaa-ajan asutuksen ohella myös saariston matkailuelinkeino on vahvasti
riippuvainen lautta- ja yhteysalusliikenteen tarjoamien yhteyksien
palvelutasosta”. Suunnitelmasta kuitenkin puuttuu huomio Paraisilla toimivasta
valtakunnallisestikin merkittävästä rakennustuoteteollisuuden keskittymästä,
mikä tulee lukea yhdeksi maakunnan vahvuudeksi. Teollisuuskeskittymän
toiminta on erityisen riippuvainen sujuvista ja luotettavista maantieyhteyksistä.
Puolet Suomen betonista tulee Paraisilta ja valtakunnan rakennusteollisuus on
vahvasti riippuvainen Paraisilla toimivasta teollisuudesta.

 Kuten raportissa todetaan, asuu Turunmaan asukkaista valtaosa Turun
työssäkäyntialueeseen selkeästi kuuluvassa Paraisten keskustaajamassa.
Joukkoliikenteen käyttöaste on Turun ja Paraisten välillä huomattavan suuri.
Nopein matka-aika keskustojen välillä on nyt aikataulun mukaisesti 33 min. Koska
matka-aika on kirjattu tavoitteeksi, tulee aika välillä Turku-Parainen olla 20 tai 25
min, ei 30 min, joka vastaa matka-aikatavoitetta välillä Turku-Salo (s. 11).
Paraistenväylän toteutuminen tulee entisestään nopeuttamaan yhteysväliä,
puoltaa se tavoitteen asettamista 20 minuuttiin. Lisäksi, koska joukkoliikenteen
käyttömäärät ja -asteet ovat seudulla tiedossa, olisi ne tarkoituksenmukaista
liittää liikennejärjestelmäsuunnitelman liiteaineistoksi.

 Liikennejärjestelmäsuunnitelmassa käsitellään liikenteen automaatiota, joka
todennäköisesti muuttaa liikkumista tulevaisuudessa. Saaristokaupunki Parainen
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haluaa huomauttaa, että myös merenkulussa autonomiset alukset ja
logistiikkatoimintojen automatisoituminen tulevat muuttamaan ihmisten ja
tavaroiden liikkumista sekä parantamaan merellä liikkumisen turvallisuutta.
Meriliikenne on osa liikennejärjestelmää, joten automaatio tulisi kaupungin
näkemyksen mukaan huomioida maakunnan liikennejärjestelmäsuunnitelmassa.
Sinänsä on hyvä, että Itämeren osalta suunnitelmassa on todettu tarve kiinnittää
erityistä huomiota Itämeren tilaan ja edistää meriliikenteen aiheuttamia
ympäristöhaittojen ehkäisyä (s. 13).

 Saaristoliikenteen palvelutasoa on käsitelty suunnitelmassa lyhyesti (s. 18).
Suunnitelmassa on todettu, että saaristoliikenteen kehittämistoimenpiteet
tähtäävät mm. päästöjen merkittävään vähenemiseen, yhteiskuntataloudelliseen
tehokkuuteen, riittävään palvelutasoon sekä yhdenvertaisiin
liikkumismahdollisuuksiin eri saaristo-osissa. Lisäksi todetaan, että näitä
edistetään hankintavaatimusten kautta ja että joiltain osin tarvitaan myös
lainsäädäntömuutoksia. Kehittämisen edellytyksiksi mainitaan nykyistä pitemmät
sopimuskaudet tai järjestämistavan muutokset. Paraisten kaupungin näkemyksen
mukaan se, että saaristoliikenteen kehittäminen tapahtuisi pääasiassa vain
hankintavaatimusten ja pienten lakimuutosten kautta, ei ole riittävä toimenpide.
Saaristoliikenteen kehittämisessä tarvitaan laaja-alaista suunnitelmallisuutta ja
tavoitteellisuutta liikennejärjestelmäsuunnitelmassa jo mainitun
pitkäjänteisyyden lisäksi. Saaristoliikennettä varten tulisi laatia oma
liikennejärjestelmäsuunnitelmansa toimenpideohjelmineen ja
totuttamisaikatauluineen, jossa nyt työstettävässä
liikennejärjestelmäsuunnitelmassa jo mainitut sinänsä hyvät toimenpiteet
otettaisiin huomioon (s.29). Saaristoliikennettä koskeva suunnitelma on tarpeen
tehdä laajassa vuorovaikutuksessa alueen asukkaiden ja toimijoiden kanssa.

Kommentit ja ehdotukset Turun seudun liikennejärjestelmäsuunnitelmaan:

 Paraisten kaupunki pitää hyvänä, että aineistoon on liitetty vertailu
kehittämishankkeiden vaikutuksista (Liite 2, s. 8). Vertailussa on käytetty
Väyläviraston kehittämää PRIO-työkalua, joka tuottaa yhteismitallisen
kustannustehokkuusvertailun eri tavoitteiden näkökulmista. Vertailu osoittaa
hyvin havainnollisella tavalla, että Paraistenväylän toteuttaminen nopealla
aikataululla on tärkeää ja perusteltua. Vertailu osoittaa myös sen, että
Paraistenväylä-hankeen kuuluu Varsinais-Suomen
liikennejärjestelmäsuunnitelmassa mainittujen TOP 4-hankkeiden joukkoon.

 Liitteessä 1 on esitetty Liikenneinvestointiohjelma 2020-2031. Paraistenväylä,
käsittäen kolme osakokonaisuutta: Kirjalansalmensilta, Hessundinsalmen silta ja
Kaarina läntinen, on merkitty taulukon ainoana hankkeena ulottuvaksi kahden eri
sarakkeen ylitse. Siltojen tiesuunnitelmat valmistuvat kuluvan vuoden aikana ja
kolmannenkin osahankkeen tiesuunnittelu valmistuu vuonna 2021. Paraisten
kaupunki esittää, että Paraistenväylä merkitään kokonaisuudessaan
sarakkeeseen 2020-2023 hankkeen tavoitteellisen aloitusvuoden mukaisesti
(vuosi 2022-2023). Sama huomio koskee taulukkoa sivulla 29.

 Paraisten kaupunki pitää tarpeellisena, että liikennejärjestelmäsuunnitelma
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sisältää toimenpiteen Saariston Rengastien polkutieosuuden parantamisesta
välillä Lillmälön kylätie–lauttaranta sekä Ison ja Pienen Rengastien pienet
kehittämistoimet (viitoitus ym.). Tämän lisäksi Paraisten kaupunki toivoo, että
jalankulkupyörätien rakentaminen välillä Prostvik-Nauvon kirkonkylä
toteutettaisiin jo vaiheessa I, eikä vasta vaiheessa II-III, sillä pyörämatkailu on
kasvattanut suosiotaan merkittävästi jo aiemmin, mutta erityisesti kevään
poikkeusolojen myötä. Hankkeen hinta-arvio on tarpeen tarkistaa vastaamaan
viimeisintä kustannuslaskelmaa (Saariston Pienen Rengastien pyöräilyn ja
jalankulun kehittämissuunnitelma 2019/2020).

 Liikenteen hallinta -osion alla on mainittu toimenpiteenä hälytysajoneuvojen
liikennevaloetuuksien toteuttaminen. Paraisten kaupunki toteaa
lääkärihelikopterin toimintavarmuuden olevan äärimmäisen tärkeä erityisesti
maakunnan saaristoalueille, joten toimintavarmuudesta on huolehdittava
asianmukaisesti myös jatkossa.

Lopuksi

 Paraisten kaupunki haluaa myös muistuttaa maakunnan kaksikielisyydestä ja
toivoo, että maakunnan kehittämisen kannalta tärkeät aineistot olisivat
luettavissa myös ruotsiksi.

Tiedoksianto Jakelu: kirjaamo@varsinais-suomi.fi (doc-muodossa)

 __________________
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Kaupunginhallitus § 142 17.08.2020

Vapautuksen myöntäminen Laura Willströmille kunnallisista luottamustoimista

552/00.00.01.00/2020

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 142

Valmistelija Valmistelusihteeri Petra Öhman, puh. 040 488 6021
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Laura Willström on toiselle paikkakunnalle muuton vuoksi anonut vapautusta
kunnallisista luottamustoimistaan.

 Laura Willström on varakaupunginvaltuutettu.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto vapauttaa Laura Willströmin tämän luottamustoimesta
varakaupunginvaltuutettuna.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Kaupunginvaltuuston päätöksen jälkeen: Laura Willström, palkanlaskija,
keskusvaalilautakunta

 __________________
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Vapautuksen myöntäminen Laura Willströmille kunnallisista luottamustoimista, Korppoon lautakunta ja
ulkosaariston neuvottelukunta

552/00.00.01.00/2020

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 143

Valmistelija Valmistelusihteeri Petra Öhman, puh. 040 488 6021
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Laura Willström on toiselle paikkakunnalle muuton vuoksi anonut vapautusta
kunnallisista luottamustoimistaan.

 Laura Willström on Korppoon lautakunnan ja ulkosaariston neuvottelukunnan
jäsen.

Ehdotus Kaupunginhallitus vapauttaa Laura Willströmin tämän luottamustoimista
Korppoon lautakunnan ja ulkosaariston neuvottelukunnan jäsenenä.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Laura Willström, palkanlaskija, Korppoon lautakunta, ulkosaariston
neuvottelukunta

 __________________
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Kaupunginhallitus § 117 29.06.2020
Kaupunginhallitus § 144 17.08.2020

Uuden varajäsenen valitseminen Iniön lautakuntaan

624/00.00.01.00/2019

Kaupunginhallitus 29.06.2020 § 117

Valmistelija Valmistelusihteeri Petra Öhman, puh. 040 488 6021
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Mervi Sjölund on toiminut Iniön lautakunnassa Janne Gröningin
henkilökohtaisena varajäsenenä. Kaupunginhallitus valitsi 8.6.2020 §:ssä 105
Mervi Sjölundin jäseneksi Iniön lautakuntaan Janne Gröningin tilalle.
Kaupunginhallituksen on sen vuoksi valittava Mervi Sjölundille henkilökohtainen
varajäsen.

Ehdotus Kaupunginhallitus valitsee Mervi Sjölundille henkilökohtaisen varajäsenen Iniön
lautakuntaan.

Päätös Asia palautettiin yksimielisesti lisäselvityksiä varten.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Valittu, palkanlaskija, Iniön lautakunta

 __________________

Kaupunginhallitus 29.06.2020 § 117

Valmistelija Valmistelusihteeri Petra Öhman, puh. 040 488 6021
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Mervi Sjölund on toiminut Iniön lautakunnassa Janne Gröningin
henkilökohtaisena varajäsenenä. Kaupunginhallitus valitsi 8.6.2020 §:ssä 105
Mervi Sjölundin jäseneksi Iniön lautakuntaan Janne Gröningin tilalle.
Kaupunginhallituksen on sen vuoksi valittava Mervi Sjölundille henkilökohtainen
varajäsen.

Ehdotus Kaupunginhallitus valitsee Mervi Sjölundille henkilökohtaisen varajäsenen Iniön
lautakuntaan.

Päätös Asia palautettiin yksimielisesti lisäselvityksiä varten.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Valittu, palkanlaskija, Iniön lautakunta

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 144
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Valmistelija Valmistelusihteeri Petra Öhman, puh. 040 488 6021
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Ehdotus Kaupunginhallitus valitsee Mervi Sjölundille henkilökohtaisen varajäsenen Iniön
lautakuntaan.

Päätös Kaupunginhallitus valitsi  Iniön lautakuntaan Mervi Sjölundin henkilökohtaiseksi
varajäseneksi Trygve Karlssonin.

Tiedoksianto Valittu, palkanlaskija, Iniön lautakunta

 __________________
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Kaupunginhallitus § 145 17.08.2020

Uuden jäsenen valitseminen Korppoon lautakuntaan

356/00.00.01.00/2017

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 145

Valmistelija Valmistelusihteeri Petra Öhman, puh. 040 488 6021
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Kaupunginhallituksen on valittava Korppoon lautakuntaan uusi jäsen Laura
Willströmin tilalle.

Ehdotus Kaupunginhallitus valitsee Korppoon lautakuntaan uuden jäsenen Laura
Willströmin tilalle jäljellä olevaksi toimikaudeksi.

Päätös Kaupunginhallitus valitsi Saila Roution Korppoon lautakuntaan Laura Willströmin
tilalle jäljellä olevaksi toimikaudeksi

Tiedoksianto Valittu, palkanlaskija, Korppoon lautakunta

 __________________
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Kaupunginhallitus § 146 17.08.2020

Uuden jäsenen valitseminen ulkosaariston neuvottelukuntaan

523/00.00.01.01/2017

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 146

Valmistelija Valmistelusihteeri Petra Öhman, puh. 040 488 6021
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Kaupunginhallituksen on valittava ulkosaariston neuvottelukuntaan uusi jäsen
Laura Willströmin tilalle.

Ehdotus Kaupunginhallitus valitsee ulkosaariston neuvottelukuntaan uuden jäsenen Laura
Willströmin tilalle jäljellä olevaksi toimikaudeksi.

Päätös Kaupunginhallitus valitsi Saila Roution ulkosaariston neuvottelukuntaan Laura
Willströmin tilalle jäljellä olevaksi toimikaudeksi.

Tiedoksianto Valittu, palkanlaskija, ulkosaariston neuvottelukunta

 __________________
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Kaupunginvaltuusto § 71 11.06.2019
Kaupunginhallitus § 147 17.08.2020

Mia Forssellin aloite kaupungin kiinteistöjen myynnin tehostamisesta

520/02.07.00.01/2019

Kaupunginvaltuusto 11.06.2019 § 71

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Nykyisellään prosessi on erittäin hidas ja monimutkainen, mikä osaltaan
varmasti vaikuttaa kiinteistöjen myyntiin.

 Aloite: Kehittää kiinteistöjen myyntiprosessia niin, että myytävät kiinteistöt
olisivat helposti löydettävissä mm. netissä. Tavoitteena myös myyntiprosessin
yksinkertaistaminen. "

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 147

Valmistelija Talouspäällikkö Petra Palmroos, puh. 040 839 7170
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Jotta kaupungin talous voidaan sopeuttaa vallitseviin olosuhteisiin, on kaupungin
kiinteistökannan käyttöä tarpeen tarkistaa tehokkaasti ja kiinteistökantaa
vähentää kaupungin talouden tasapainottamisohjelman mukaisesti. On pyrittävä
siihen, että kaupungin kiinteistöt ja niiden tilat ovat tehokkaassa käytössä ja että
niitä voidaan käyttää joustavasti erilaisiin tarkoituksiin.

 Kiinteistöyksikön, sosiaali- ja terveysosaston, sivistysosaston,
elinkeinopalvelujen, ympäristöosaston ja talouspalvelujen viranhaltijoista
koostuva kaupungin sisäinen työryhmä on kokoontunut kevään 2020 aikana kaksi
kertaa.

 Työryhmä jatkaa työtään ripeässä tahdissa syksyn 2020 aikana seuraavin
tavoittein:

 - Kaupungin nykyisen kiinteistömassan kartoittaminen (kiinteistöjen
käyttötarkoitus, käyttöaste ja kustannustaso).

 - Kaupungin kiinteistöomistuksen strategioiden selvittäminen (tarkastellaan myös
kriittisesti kaupungin vuokrasopimuksia ulkoisten toimijoiden kanssa ja sitä,
miten kaupungin omistuksessa olevien tyhjien tilojen ulkoista vuokrausastetta
voidaan lisätä).

 - Selkeiden prosessien luominen kaupungille tarpeettomien kiinteistöjen
myymiseen nopealla aikataululla.
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Kaupunginvaltuusto § 71 11.06.2019
Kaupunginhallitus § 147 17.08.2020

 Edellä mainittuja kohtia koskevien tietojen on oltava valmiina syksyn 2020
talousarviokäsittelyyn mennessä. Väliraportti esitellään sisäisesti lokakuussa
2020, ja työn on määrä valmistua joulukuussa 2020.

 Työryhmän yhtenä tavoitteena on tarkistaa kaupungin sisäisiä prosesseja
kaupungin myyntiprosessien tehostamiseksi, kuten aloitteessa
peräänkuulutettiin.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Mia Forssell

 __________________
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Kaupunginvaltuusto § 46 14.05.2019
Kaupunginhallitus § 148 17.08.2020

Kokoomuksen valtuustoryhmän aloite Turunmaan sairaalan Paraisilla sijaitsevan psykiatrisen yksikön
ostamisesta

436/05.00/2019

Kaupunginvaltuusto 14.05.2019 § 46

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Paraisten kaupunki tarvitsee tarkoituksenmukaisia tiloja sosiaali- ja
terveydenhuollon kasvavaan tarpeeseen.

 Nyt kaupungilla on mainio tilaisuus ostaa tarvitsemiaan tiloja edullisesti läheltä
terveyskeskusta.

 Allekirjoittanut katsoo, että Paraisten kaupungin tulisi mahdollisimman nopealla
aikataululla ostaa Turunmaan sairaalan Paraisilla sijaitseva psykiatrinen yksikkö ja
selvittää, mitä toimintoja rakennukseen voitaisiin sijoittaa."

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 148

Valmistelija Talouspäällikkö Petra Palmroos, puh. 040 839 7170
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Jotta kaupungin talous voidaan sopeuttaa vallitseviin olosuhteisiin, on kaupungin
kiinteistökannan käyttöä tarpeen tarkistaa tehokkaasti ja kiinteistökantaa
vähentää kaupungin talouden tasapainottamisohjelman mukaisesti. On pyrittävä
siihen, että kaupungin kiinteistöt ja niiden tilat ovat tehokkaassa käytössä ja että
niitä voidaan käyttää joustavasti erilaisiin tarkoituksiin.

 Kiinteistöyksikön, sosiaali- ja terveysosaston, sivistysosaston,
elinkeinopalvelujen, ympäristöosaston ja talouspalvelujen viranhaltijoista
koostuva kaupungin sisäinen työryhmä on kokoontunut kevään 2020 aikana kaksi
kertaa.

 Työryhmä jatkaa työtään ripeässä tahdissa syksyn 2020 aikana seuraavin
tavoittein:

 - Kaupungin nykyisen kiinteistömassan kartoittaminen (kiinteistöjen
käyttötarkoitus, käyttöaste ja kustannustaso).

 - Kaupungin kiinteistöomistuksen strategioiden selvittäminen (tarkastellaan myös
kriittisesti kaupungin vuokrasopimuksia ulkoisten toimijoiden kanssa ja sitä,
miten kaupungin omistuksessa olevien tyhjien tilojen ulkoista vuokrausastetta
voidaan lisätä).
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 - Selkeiden prosessien luominen kaupungille tarpeettomien kiinteistöjen
myymiseen nopealla aikataululla.

 Edellä mainittuja kohtia koskevien tietojen on oltava valmiina syksyn 2020
talousarviokäsittelyyn mennessä. Väliraportti esitellään sisäisesti lokakuussa
2020, ja työn on määrä valmistua joulukuussa 2020.

 Työryhmän yhtenä tavoitteena on tarkastella kaupungin kiinteistökantaa
suhteessa kaupungin eri toimintojen tarpeisiin sekä kaupungin itsensä
omistamien että ulkopuolisilta vuokranantajilta vuokrattavien kiinteistöjen
osalta. Sosiaali- ja terveysosastolla kansallisella tasolla kaavailtujen sosiaali- ja
terveydenhuollon rakenteellisten muutosten aiheuttama epävarmuus on
johtanut siihen, että kaupunki on päättänyt seurata tilanteen kehittymistä. Myös
kaupungin mukanaolo tulevassa ulkoisessa hankkeessa alueellisten sosiaali- ja
terveyskeskusten perustamiseksi tulevaisuudessa on edellyttänyt, että kaupunki
laatii sosiaali- ja terveysosaston kiinteistökantaa koskevan kokonaissuunnitelman
ennen kuin uusia kiinteistöjä voidaan hankkia.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Kokoomuksen valtuustoryhmä

 __________________
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Maria Lindell-Luukkosen ym. aloite siitä, että Paraisten kaupunki sitoutuu selvittämään ja arvioimaan
päätöksenteossa lapsi- ja perhevaikutukset

246/00.02.00/2019

Kaupunginvaltuusto 19.03.2019 § 24

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Lapsen oikeuksien julistus tuli voimaan Suomessa vuonna 1991. Lasten oikeudet
on tunnustettu osaksi suomalaista lainsäädäntöä ja on velvoittava kaikille
valtiollisille ja kunnallisille viranhaltijoille sekä yksityisille tahoille, jotka hoitavat
viranomaistehtäviä. Lasten oikeuksien toteutumisen kulmakivenä voidaan pitää
päätöksentekoa, joka pohjaa päätöksenteon vaikutusten analysointiin juuri
lasten ja perheiden näkökulmasta. Ensisijaisena tavoitteena on tietenkin lapsien
edunvalvonta kaikessa päätöksenteossa, joka vaikuttaa heidän elämäänsä.

 Lapsi- ja perhevaikutuksien arvioinnilla selvitetään päätöksenteon eri
vaihtoehtojen vaikutuksia lasten ja perheiden hyvinvointiin, mitä muutoksia
niistä seuraa ja kuinka lapsen oikeudet ylipäätään toteutuvat. Lapsen oikeuksien
julistuksessa edellytetään, että kaikki toimenpiteet ja päätökset, joilla on suoria
tai epäsuoria vaikutuksia lapsiin, on arvioitava niin valtiollisessa kuin
kunnallisessa viranomaistoiminnassa. Lapsivaikutuksien arvioinnissa tulee
ennakoida niitä seurauksia, joita esimerkiksi lainsäädännöllä,
toimenpideohjelmilla ja resurssien jakautumisella voi olla lapsiin sekä heidän
oikeuksiensa toteutumiseen. Lastensuojelun keskusliiton mukaan lasten
näkökulmien kuuleminen ja huomioiminen on tärkeä osa lapsivaikutusten
arviointia.

 Parainen on hieno kaupunki. Parainen on monien mahdollisuuksien kaupunki.
Parainen on kaupunki, joka sijoittaa huomattavasti enemmän rahaa
sivistystoimeen lasta kohden kuin moni muu kunta. Parainen haluaa varmasti olla
kaikkea tätä myös tulevaisuudessa.

 Useissa lehtikirjoituksissa, keskusteluissa, monissa lautakuntien, valtuuston ja
kaupungin hallituksen pohdinnoissa nousee esille taloudelliset haasteet, lapsi- ja
perhepalveluiden ongelmat ja nyt myös asukasluvun pienenemisen uhka.
Luottamushenkilöt ovat esittäneet toimenpide-ehdotuksia kuten viisivuotiaiden
maksuton varhaiskasvatus, "rakkauden metsä", nuorille maksuton ehkäisy ja
nuorten mopoverstastoiminta, vain nyt muutamia mainitakseni. Hienoja ideoita
kaikki, valitettavasti vain eivät ole edenneet toimenpidetasolle asti.

 Lapset eivät saa äänestää vaaleissa. Lapset eivät myöskään voi asettautua
ehdolle vaaleissa. Lasten asioita ja etua edustavat etupäässä aikuiset. Lasten
asioista päättäessämme on meidän aikuisten velvollisuutena selvittää, miten
meidän toimintamme tulee vaikuttamaan juuri heihin ja miten voimme taata
lasten oikeuksien toteutumisen.
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 Kun lapsiperhe suunnittelee tulevaa viikkoa, suunnittelevat he sen lasten
tarpeista käsin. Kun lapsiperhe suunnittelee lomanviettoansa, suunnittelevat he
sen lasten tarpeet huomioiden. Kun lapsiperhe suunnittelee kodinostoa,
suunnittelevat he ennen kaikkea lapsien tarpeista lähtien. Kun lapsiystävällinen
kunta suunnittelee tulevaisuuttaan, pohjaavat päätökset lasten ja lapsiperheiden
parhaaksi.

 Parainen on perhekaupunki. Parainen ei ole se metropoli, joka houkuttelee
loputtomalla kulttuuri-, ravintola-, kahvila- ja desingkauppatarjonnallaan.
Parainen on kaupunki, joka voi hyvin hoidettuna houkutella laadukkaalla
varhaiskasvatuksella ja perusopetuksella, toimivilla ja saavutettavilla
kaksikielisillä palveluilla ja ennennäkemättömän kauniilla saaristoluonnolla.

 Uusien asukkaiden toivossa, houkutellakseen nykyiset paraislaiset jäämään
Paraisille, on aivan ratkaisevaa kuinka Paraisten kaupunki päättää asennoitua
lapsia ja lapsiperheitä kohtaan. Tietoinen päätös nostaa heidän hyvinvointinsa
päätöksenteon keskiöön luo turvallisuudentunnetta ja uskoa tulevaisuuteen.
Selkeä kannanotto lasten ja perheiden puolesta on edellyttää kaikelta
päätöksenteolta lapsi- ja perhevaikutusten arviointia.

 Lainaan kaupunginjohtajan blogissaan keväällä 2016 kirjoittamaa tekstiä nimellä
”Kevätilo” (tekstin olen vapaasti suomentanut): ”Kunnallista palvelua ei
tietenkään tule arvioida ainoastaan tuotannollisuuden ja tehokkuuden käsitteillä.
Me haluamme tulevaisuudessa olla parempia ymmärtämään asiakaskokemuksia
niissä asioissa, joita teemme ja siinä mitä me oikeasti saamme aikaiseksi
asiakkaille, potilaille, oppilaille ja asukkaille. Me haluamme parantaa kykyämme
tuottaa tehokasta palvelua. Haluamme tulla paremmiksi ymmärtämään mitä se
on, miten sitä mitataan ja asettamaan tavoitteita sen saavuttamiseksi. ”

 Te päättäjät ja viranhaltijat, teidän tulisi siis esimerkiksi selvittää, miten lasten
hyvinvointiin vaikutetaan päätöksillä koskien
 nopea bussilinja Paraisten ja Turun välillä
 liikennejärjestelyt Koivuhaan koulun luona
 vesi- ja hulevesimaksujen kustannukset
 maksuttoman ehkäisyn tarjoaminen alle 25-vuotiaille Paraisilla asuville
 tyhjäksi jäävien koulutilojen tehokas käyttö tulevaisuudessa.

 Paraisten kaupunki on aktiivisesti mukana LAPE-prosessissa, jonka tavoitteena on
toimintakulttuurin muutos ja muun muassa lapsivaikutusten arvioinnin
käyttöönotto kunnissa sekä lasten osallisuuden lisääminen. Toimintakulttuurin
muutos vie aikaa ja onkin tärkeää tehdä pitkälle meneviä linjauksia ja
strategioita, jotta johdonmukainen toiminta varmistetaan. On kuitenkin
mahdollista ja syytä ryhtyä toimeen ja ottaa askel oikeaan suuntaan jo nyt:

 Päätöksenteon seurausten selvittäminen ja arviointi ennen päätöksentekoa tulisi
olla jokaisen päätöksentekoon osallistuvan tavoitteena. Lapsiin ja heidän
perheidensä hyvinvoinnin takaaminen on tietoinen signaali, jolla kunta osoittaa
arvostavansa ja huolehtivansa heidän hyvinvoinnistaan nyt ja tulevaisuudessa.
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Paraisten kaupungilla on mahdollisuus olla edelläkävijä, ei vain
Varsinais-Suomessa, vaan koko Suomessa sitoutumalla lapsivaikutusten
arvioinnin käyttöönottoon päätöksenteossa.

 Aloite siis kuuluu:
 Paraisten kaupunki päättää ottaa käyttöön lapsi- ja perhevaikutusten arvioinnin

kaikessa päätöksenteossa, kaikilla tasoilla Paraisten kaupungissa vuoden 2019
aikana."

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 149

Valmistelija Kaupunginlakimies Monica Avellan, puh. 044 358 5727
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Aluehallintovirastot, Sosiaali- ja terveysalan lupa- ja valvontavirasto Valvira ja
sosiaali- ja terveysministeriö ovat jo vuonna 2018 antaneet ohjauskirjeen kuntien
päätösten vaikutusten ennakkoarviointimenettelyn (EVA) parantamisesta.
Kyseiset viranomaiset muistuttavat kuntia EVA-menettelyn lakisääteisyydestä ja
siitä, että menettelyn käyttöönotosta on tehtävä päätös ja menettelystä ohje.
Ohjauskirjeessä painotetaan, että kunnissa on tarpeen linjata, mitkä päätökset
ovat sellaisia, joilla voi olla merkittäviä vaikutuksia ihmisten hyvinvointiin ja
terveyteen ja jotka siten edellyttävät EVA-menettelyä. Vaikutuksia on hyvä
arvioida sekä lyhyellä että pitkällä aikajänteellä ja eri väestöryhmille.

 Kaupunginhallitus on 27.5.2019 §:ssä 120 antanut toimintaohjeen päätösten
vaikutusten ennakkoarvioinnista. Toimintaohjeessa on kuvattu eri
päätösvaihtoehtojen vaikutusten laaja-alaisen esittelyn tarpeellisuutta ja hyötyjä
vaikutuksiltaan laajoissa ja kauaskantoisissa asioissa. Asian esittelijä ja
valmistelija päättävät, onko eri päätösvaihtoehtojen vaikutusten
ennakkoarvioinnille tarvetta. Samat henkilöt myös tekevät ennakkoarvioinnin.
Toimintaohjeen mukaan ennakkoarviointi tulee tehdä, kun

 päätöksellä on välittömiä ja/tai pitkän aikavälin vaikutuksia kuntalaisten
hyvinvointiin, elinoloihin ja terveyteen

 päätös on strategisesti, toiminnallisesti tai taloudellisesti merkittävä

 kyseessä on merkittävä muutos palveluissa tai uusi palvelujen
järjestämistapa

 päätöksellä on välittömiä ja/tai pitkän aikavälin suoria vaikutuksia tai
merkittäviä epäsuoria vaikutuksia hyvinvointiin.

 Kaupunginhallituksen ohjeiden mukaan arvioinnissa tulee ottaa huomioon
seuraavat näkökulmat:
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 1. Kuntalaisvaikutukset
 2. Ympäristövaikutukset
 3. Henkilöstö- ja organisaatiovaikutukset
 4. Taloudelliset vaikutukset
 5. Lapsi- ja nuorisovaikutukset

Ennakkoarvioinnissa tulee siis ottaa huomioon monia eri näkökulmia. Lapsi- ja
nuorisovaikutukset ovat yksi tärkeistä näkökulmista. Ottaen kuitenkin huomioon
Maria Lindell-Luukkosen aloitteen tavoite siitä, että Paraisten kaupunki päättäisi
ottaa käyttöön lapsi- ja perhevaikutusten arvioinnin kaikessa päätöksenteossa,
kaikilla tasoilla kaupungissa vuoden 2019 aikana, on todettava, että näin laajaa
vaikutusten arviointia ei ole mahdollista toteuttaa vain lasten ja perheiden
osalta.

Kaupunginhallitus on päättänyt, missä tilanteissa ennakkoarviointi tulee tehdä ja
mitä näkökulmia siinä tulee ottaa huomioon. Kaikkien päätösten vaikutuksia ei
arvioida ennakkoon, ei edes lasten ja perheiden kyseessä ollessa. Kaikkia
asukasryhmiä tulee myös kohdella yhdenvertaisesti ja tasapuolisesti, mikä on
tärkeä oikeudellinen lähtökohta päätettäessä siitä, missä tilanteissa
ennakkoarviointi tulee tehdä. Kaupungin henkilöstöresurssit valmistelijoiden ja
esittelijöiden osalta eivät riitä aloitteessa esitetyn kaltaiseen laajaan
ennakkoarviointiin, eikä näin laajan ennakkoarvioinnin tekeminen ole
mahdollista. Edellä lueteltujen päätöstyyppien osalta tulee kuitenkin tehdä
ennakkoarviointi ja ottaa huomioon kaupunginhallituksen hyväksymät
näkökulmat. Niihin sisältyy myös arvio keskeisten päätösten vaikutuksista lapsiin
ja nuoriin sekä heidän perheisiinsä. Lapsiin, nuoriin ja perheisiin kohdistuvien
vaikutusten huomioiminen kaikessa heitä koskevassa päätöksenteossa on
luonnollinen lähtökohta, mutta se ei ole sama asia kuin nimenomaisen
ennakkoarvioinnin tekeminen kaikkien näiden päätösten vaikutuksista. Kuten
edellä on todettu, kaupungilla ei ole henkilöstöresursseja näin laajaan lapsi- ja
perhevaikutusten ennakkoarviointiin, ja kaikkien väestöryhmien kohdalla tulee
tehdä yhtä laaja-alainen arvio kuntien keskeisten päätösten vaikutuksista heihin.

Tähän mennessä tehdyt kaksi ennakkoarviointia ovat koskeneet Houtskarin
koulun ja päiväkodin investointipäätöksen vaikutuksia sekä Paraisten keskustan
koulukeskuksen investointipäätöksen vaikutuksia.

Oheismateriaali EVA – Päätösten vaikutusten ennakkoarviointi, kaupunginhallituksen
toimintaohje 27.5.2019 § 120

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee selvityksen tiedoksi ja toteaa asian aloitteena
loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Maria Lindell-Luukkonen

 __________________
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Olof Eleniuksen ym. aloite Hemsundetin tonttien myynnistä

715/10.00.02.00/2017

Kaupunginvaltuusto 26.09.2017 § 114

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Kaupungilla on usean vuoden ajan ollut myynnissä tontteja Nauvon
Hemsundetissa. Tontteja on kaavoitettu yhteensä 22, niistä 9 on myyty ja 13 on
vielä myymättä. Hemsundet sijaitsee 2,6 kilometrin päässä Nauvon koululta
meren salmen läheisyydessä. Tontit ovat allekirjoittaneen mielestä erinomaisia,
niihin on merinäköala ja ilta-aurinko. Mitä muuta tontilta voisi saaristossa toivoa,
kun hintakin vielä on kohtuullinen.

 Kaupunki on kesän aikana yrittänyt myydä tontteja alennettuun hintaan,
tuloksetta. Tonteista kiinnostuneiden ja alueella jo asuvien kanssa käydyissä
keskusteluissa on tullut esille ainakin seuraavat syyt myynnin nihkeyteen:
 liian pitkä matka keskustaan (2,6 km koululle) ?
 huono tie asuinalueelle
 Urksorin silta liian matala
 rakentamattomien tonttien vesakkoisuus

 Allekirjoittanut ei ole varma liian pitkästä matkasta, mutta yhdistettynä tien
huonoon kuntoon matka voi varmasti tuntua liian pitkältä.

 Urksorin sillan vapaa korkeus on noin 1,5 metriä eli sen voi alittaa vain pienillä
avoveneillä (Buster-tyyppisillä).

 Sillan omistavan Urksorin tiekunnan puheenjohtajan mukaan tiekunnalla ei ole
mitään sillan korottamista vastaan, mutta koska se ei ensisijaisesti hyödytä
tiekuntaa, se ei ole halukas maksamaan tällaisen toimenpiteen kustannuksia.

 Allekirjoittaneet ehdottavat, että kaupunki varaa vuoden 2018 budjettiin
määrärahat, joilla selvitetään, miten Urksorin sillan korottaminen voitaisiin tehdä
ja mitä korottaminen maksaisi, sekä selvitetään mahdollisuudet saada vielä
asfaltoimaton noin 1,6 kilometrin tieosuus perusparannetuksi (valtion omistama
tie)."

 __________________

Kaupunginhallitus 19.03.2018 § 59

Valmistelija Tekninen päällikkö Ted Bergman, puh. 050 428 3745
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Sen jälkeen kun Hemsundetin tonteille rakennettiin kunnallistekniikka ja alueella
tehtiin hakkuu, rakentamattomille tonteille on kasvanut uutta puuta ja
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pensaikkoa (vesakkoa). Alueen siistimiseksi ja pitämiseksi siistissä kunnossa
aluetta on tarpeen raivata, mikä kuuluu kaupungin yleisten alueiden ja myynnissä
olevien alueiden normaaliin hoitoon. Alueen siistiminen suunnitellaan yhdessä
tonttien myynnistä vastaavan kaupungin mittausyksikön ja kaupungin yleisten
alueiden kunnossapidosta vastaavan teknisen yksikön kanssa.

 Norrstrandintie (12017) on yleinen valtion tie, josta vastaa ELY-keskus.
ELY-keskukseen on siksi otettu yhteyttä koskien mahdollisuutta saada Nauvon
keskustan ja Hemsundetin välinen tieosuus asfaltoitua. Kymmenen viime vuoden
aikana sorateiden perusparannuksiin ja asfaltointeihin ei ole ollut varoja, minkä
seurauksena sorateitä ei ole asfaltoitu. Kun sorateiden asfaltointiin on ollut
mahdollisuus, kriteerinä on ollut, että tien keskimääräinen vuorokautinen
liikennemäärä on vähintään 350 ajoneuvoa. Liikennemäärät ensimmäisellä
osuudella eli noin 1,5 kilometrin pituisella osuudella Norrstrandintiestä keskustan
jälkeen kartoitettiin vuosina 2015–2016. Keskimääräinen vuorokautinen
liikennemäärä kyseisellä osuudella oli 274 ajoneuvoa ja loppuosuudella
Norrstrandintiestä keskimääräinen vuorokautinen liikennemäärä oli 86–123
ajoneuvoa. Jälkimmäiset mittaukset tehtiin vuonna 2011.

 Finbyn ja Urksorin välisen salmen ylittävä silta on noin 30 metriä pitkä puusilta.
Sillan vapaa korkeus on arviolta noin 1–1,5 metriä vedenkorkeudesta riippuen ja
salmen leveys on noin 10–15 metriä vedenkorkeuden ollessa runsaan metrin.
Sillan arvioidaan olevan hyvässä kunnossa eikä sitä luultavasti ole tarpeen
uudistaa.

 Sillan korottamiseen ja sen vapaan korkeuden lisäämiseen on ainakin kaksi
vaihtoehtoa: joko uusi pitempi ja korkeampi silta tai nykyisen sillan
korottaminen. Näitä vaihtoehtoja tarkemmin tutkimatta tai suunnittelematta
voidaan todeta, että molemmissa tapauksissa on kyse huomattavista
muutostöistä. Molempien vaihtoehtojen kustannukset ovat arviolta useita
satojatuhansia euroja. Vertailukohtana voidaan käyttää Ramsön ja Vallmon
välisen sillan kustannuksia, jotka olivat noin 800 000–900 000 euroa. Siinä
tapauksessa, että nykyistä siltaa korotettaisiin, myös maata ja tietä molemmin
puolen salmea olisi korotettava, jotta siltaa pitkin olisi mahdollista kulkea. Ilman
saatavilla olevia maaperätutkimuksia voidaan olettaa, että maaperää on tarpeen
vakauttaa, jotta täyttöaineksen aiheuttama paine ei kasva liian suureksi ja työnnä
pois alla olevia maamassoja, jotka oletettavasti ovat savea tai savipitoista maata.
Myös sillan ankkurointia olisi tässä tapauksessa tarpeen muuttaa. Uusi pitempi
silta vähentäisi maan korottamisen tarvetta, mutta sen sijaan sillan jänneväli
kasvaa huomattavasti vapaata korkeutta lisättäessä sillan ja tien geometria
huomioon ottaen. Näissä vaihtoehdoissa purjeveneet eivät pysty alittamaan
siltaa, vaan sillan korottaminen esitettyjen vaihtoehtojen mukaisesti
mahdollistaisi edelleenkin vain normaalin kokoluokan moottoriveneiden kulun.

 Tiestä ja sillasta vastaa Finby-Urksor väglag -niminen virallinen tiekunta, jonka 42
osakkaasta kaksi on pysyvästi asuttuja kiinteistöjä. Kaupunki ei ole tiekunnan
osakas. Aloitteen mukaan aloitteen tekijä on ollut yhteydessä tiekunnan
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puheenjohtajaan, joka on suhtautunut myönteisesti sillan korottamiseen, mutta
jonka mukaan sillan uudistaminen/parantaminen ei ole tiekunnan intresseissä.
Koska kyse on yksityistiestä, päätökset tien kunnossapitoa ja perusparannuksia
koskevissa asioissa, kuten myös sillan kuntoa ja parannuksia koskevat
toimenpiteet ovat tiekunnan vastuulla. Tiekunnat voivat hakea valtiolta
perusparannusavustusta esimerkiksi siltojen uudistamiseen. Avustus voi näissä
tapauksissa olla enintään 75 % suunnittelu-, rakennus- ja valvontakustannuksista.

 Avustukset myöntämisen kriteerit ovat seuraavat:

 Valtion varoista voidaan antaa avustusta sellaisen yksityisen tien kunnossapitoon
ja parantamiseen,

 - jolla on paikkakunnalla huomattava liikenteellinen merkitys, tai
 - joka on tarpeellinen pysyvän asutuksen pääsytienä vähintään yhden kilometrin

matkalla ja jonka vaikutuspiirissä on vähintään kolme pysyvästi asuttua taloutta.

 Tiekunnan tulee olla järjestäytynyt yksityistielain mukaisesti. Avustusta voidaan
myöntää tien korjaamiseen tai kunnossapitoon, mutta ei uuden tien
rakentamiseen. Avustusta voidaan myöntää myös tiellä olevien rakenteiden,
kuten siltojen tarpeisiin. Joskus huonokuntoisen sillan paras korjaustapa on sen
uudelleen rakentaminen.

 Perusteellinen kuvaus järjestelmästä sisältyy julkaisuun Yksityisteiden
valtionavustukset.

 Valtionavustuksen saamiseksi tarvitaan kaksi päätöstä: ensinnäkin on todettava,
että lainmukaiset edellytykset ovat olemassa ja toisekseen on saatava
varsinainen avustuspäätös, joka on harkinnanvarainen. Kumpaakin päätöstä on
erikseen haettava, joskin hakemukset voidaan jättää samaan aikaan.

 Valtionavun edellytykset
 - Jotta tien tai sillan parannushankkeelle voitaisiin myöntää valtionavustusta, on

ensin todettava hankkeen valtionavustuskelpoisuus. Tämä tehdään
hakemuksesta. Jos tie on jo aiemmin avustuskelpoiseksi hyväksytty, uutta
hakemusta ei tarvita. Lomakkeet ja täyttöohjeet löytyvät osoitteesta
www.ely-keskus.fi/yksityistiet

 - Jos tie täyttää säädöksissä esitetyt vaatimukset, ELY-keskus antaa päätöksen
valtionavustuskelpoisuudesta. Varsinainen avustuspäätös (rahapäätös) voidaan
tehdä tämän jälkeen.

 Valtionavustuksen lisäksi tiekunta voi hakea avustusta kaupungilta, joka
harkinnan ja taloudellisten mahdollisuuksien mukaan voi olla mukana
rahoittamassa hanketta. Tästä huolimatta hankkeen toteuttaja on tiekunta.

 Kaupunki, joka omistaa Hemsundetin asuinalueen, jonne asemakaavan mukaan
on mahdollista rakentaa pienvenesatama, näkee mitä etua sillan korottamisella
olisi sen tarjotessa veneilijöille paremman yhteyden alueelle. Tämä parantaisi
hyvin todennäköisesti jossain määrin myyntimahdollisuuksia, samoin kuin
Norrstrandintien asfaltointi. Koska kyse on valtion vastuulla olevasta yleisestä
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tiestä ja tiekunnan vastuulla olevasta yksityistiestä, mahdollisia toimenpiteitä
koskevat ratkaisut ovat niiden päätettävissä. Kaupunki voi esittää toiveita, pyrkiä
vaikuttamaan, tehdä yhteistyötä sekä mahdollisuuksien ja tapauskohtaisen
harkinnan mukaan osallistua taloudellisesti yhteisiin hankkeisiin.

 Koska olemassa olevan sillan uudistaminen tai korottaminen ei ole tiekunnan
intresseissä ja ottaen huomioon arvioidut huomattavat kustannukset ja
epävarmuus sen suhteen, saisiko hanke valtionavustusta, edellytykset asian
viemiseksi eteenpäin puuttuvat, koska taloudellisen vastuun hankkeesta
arvioidaan lankeavan kokonaan kaupungille.

Ehdotus Edellä oleva selvitys annetaan vastauksena Eleniuksen aloitteeseen, joka täten
todetaan loppuun käsitellyksi.

 Päätös tarkastetaan välittömästi.

Päätös Keskustelun kuluessa Staffan Åberg ehdotti Markku Orellin kannattamana asian
palauttamista Urksorin sillan kustannusten selvittämiseksi.

 Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti hyväksyä Staffan Åbergin
palautusehdotuksen.

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 150

Valmistelija Yhdyskuntainsinööri Matias Jensén, puh. 044 358 5724
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Asia palautettiin 19.3.2018 §:ssä 59 Urksorin sillan vapaan korkeuden
nostamisesta aiheutuvien kustannusten selvittämiseksi tarkemmin.

 Asian valmistelussa vuonna 2018 oli käytetty vertailukohtana Vallmon ja Ramsön
välisen sillan rakennuskustannuksia, jotka olivat noin 860 000 euroa. Kyseinen
vuonna 2012 valmistunut noin 75 metriä pitkä puusilta, jonka vapaa korkeus on
noin 3 metriä, oli paras vertailukohde Urksorin sillan korottamisesta aiheutuvien
kustannusten suuruusluokan arvioimiseksi.

 Kokonaan uuden Urksoriin rakennettavan sillan kustannusten tarkempi
selvittäminen edellyttäisi maastokartoitusta, maaperätutkimuksia ja vesistön
luotsauksia, jotta näiden mittaustulosten perusteella voitaisiin laatia
yleissuunnitelmat ja kustannusarviot. Nämä kustannusarviot eivät kuitenkaan ole
riittävän tarkkoja hankebudjetin määrittämiseksi, vaan riittävän tarkkojen
kustannusten selvittämiseksi olisi laadittava rakennus- ja asemakaavat.

 Maastokartoituksen ja maaperätutkimusten tekeminen sekä suurpiirteisten
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yleissuunnitelmien ja kustannusarvioiden laatiminen maksaa noin 25 000–35 000
euroa. Näiden kartoitusten perusteella ei kuitenkaan saataisi tarkkoja
kustannusarvioita, vaan ainoastaan suuntaa antavia, samaa tarkkuusluokkaa
olevia kustannusarvioita kuin vertailukohtana olleen Vallmon ja Ramsön välisen
sillan kustannukset.

Ehdotus Aloitteeseen annettua vastausta täydennetään tällä lisäselvityksellä.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Tekninen päällikkö, kaavoituspäällikkö,
yhdyskuntainsinööri

 __________________
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Christer Friisin aloite saariston vierasvenesatamille asetetusta talousveden kapasiteettimaksusta
luopumisesta

140/02.05.00.00/2019

Kaupunginvaltuusto 12.02.2019 § 11

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Saariston vierasvenesatamille asetettiin kapasiteettimaksu sillä perusteella, että
vierasvenesatamien vedenkulutus on suurta ja vesihuoltolaitoksen on sen takia
ollut pakko tehdä ylimääräisiä investointeja pystyäkseen hoitamaan saariston
vierasvenesatamien vesihuollon. Kapasiteettimaksuksi vahvistettiin 1 euro
yöpyvää venettä kohden.

 Korppoossa normaalikulutus sesongin ulkopuolella on 50 m3/vrk, kun taas
sesongin aikana kulutus on noin 170 m3/vrk. Houtskarissa vastaavat luvut ovat 20
m3/vrk ja 70 m3/vrk.

 Vesihuoltolaitoksen mukaan Korppoon vierasvenesataman kokonaiskulutus on
1 300 m3/vuosi ja Houtskarin vierasvenesataman 700 m3/vuosi.

 Korppoon vierasvenesatama oli vuonna 2018 avoinna 150 vuorokautta, joten
keskimääräinen vuorokausikulutus on noin 9 m3/vrk. Vastaavat luvut
Houtskarissa ovat 120 vuorokautta ja 6 m3/vrk.

 Näiden lukujen perusteella ylimääräisen maksun perimiseen vierasvenesatamien
vedenkulutuksesta ei ole mitään syytä. Kapasiteettimaksu nosti kuitenkin
yrittäjien käyttövesikustannuksia suunnilleen 50 %.

 Kapasiteettimaksun käsittelyn pohjana ollut valmistelu ei ole perustunut
todenmukaiseen kartoitukseen kyseisten paikkakuntien tilanteesta.
Valmistelussa ei ole tehty vaikutusten arviointia siitä, miten ehdotus koskettaa
vierasvenesatamayrittäjiä.

 Jos kulutus Korppoossa sesongin aikana nousee 170 m3:iin/vrk, ja siitä
vähennetään 50 m3 ja vierasvenesataman osuus 9 m3, jäljelle jää 110 m3, joka
kulutetaan jossain muualla. Kuka maksaa ylimääräistä tästä?

 Houtskarissa kulutus nousee sesongin aikana 70 m3:iin/vrk, jos siitä vähennetään
20 m3 ja vierasvenesataman osuus 6 m3, jäljelle jää 40 m3, joka kulutetaan jossain
muualla ilman ylimääräistä maksua.

 Ehdotus: Päätös saariston vierasvenesatamille asetetuista kapasiteettimaksuista
tulee perua. Asian valmistelu ei ole perustunut todenmukaisiin tietoihin
vierasvenesatamien todellisesta vedenkulutuksesta. Vedenkulutus saaristossa
lisääntyy kyllä kesäisin, mutta vierasvenesatamien osoittaminen pahimmaksi
konnaksi tässä asiassa on väärin. Vierasvenesatamayrittäjiltä perityt maksut tulee
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sen vuoksi palauttaa ja kaupunginvaltuuston tulee korjata vesitaksa tältä osin."

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 151

Valmistelija Tekninen päällikkö Jonas Nylund, puh. 050 428 3774, yhdessä
 vesihuoltopäällikkö Marko Rusin, puh. 040 488 5919, kanssa
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Kaupunginhallitus on 30.3.2020 §:ssä 50 käsitellyt asiaa, jonka tavoite oli sama
kuin aloitteessa. Kyseisessä asiassa Korppoon ja Houtskarin vierasvenesatamien
satamayrittäjät ovat tehneet valituksen kaupunginvaltuuston 10.12.2019 §:ssä
108 tekemästä päätöksestä, joka koskee vesihuoltolaitoksen vuoden 2020
taksojen hyväksymistä. Kaupunginhallitus on siis käsitellyt asiaa
(kapasiteettimaksuista luopumista) sen jälkeen, kun Christer Friis on jättänyt
aloitteensa.

 Kaupunginhallitus päätti 30.3.2020 §:ssä 50 antaa lausunnon Turun
hallinto-oikeudelle. Lausunnossa perustellaan kapasiteettimaksuja (ks. liite).

Liite 4 Kaupunginhallituksen 30.3.2020 tekemän päätöksen liite, lausunto Turun
hallinto-oikeudelle

 Vesihuoltolain 4 luvun 19 §:n 2 momentin mukaan vesihuoltolaitos voi periä
liittymismaksuja ja perusmaksuja, mutta myös muita maksuja laitoksen
toimittamista palveluista. Nämä maksut ovat eri alueilla erisuuruisia, jos tämä on
tarpeen kustannusten oikean kohdentamisen vuoksi.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn tiedoksi ja odottaa Turun
hallinto-oikeuden päätöstä syksyllä 2020. Jos hallinto-oikeuden päätös osoittaa
kapasiteettimaksujen käyttöönottopäätöksen olevan lainmukainen, aloite
todetaan loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Christer Friis

 __________________
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SDP:n valtuustoryhmän aloite tonttialesta talousarviovuosina 2020-2021 Paraisille suuntautuvan muuton
lisäämiseksi

966/10.04.00/2019

Kaupunginvaltuusto 10.12.2019 § 125

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

"Kun Suomi juhli satavuotiasta itsenäisyyttään, Salon kaupungilla oli myynnissä
100 tonttia 100 euron kappalehintaan.

Teemme nyt konkreettisen ehdotuksen sen sijaan, että valittaisimme
negatiivisesta väestönkehityksestämme, ja ehdotamme, että myymme
kaupungin asuntotontteja puoleen hintaan seuraavina talousarviovuosina."

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 152

Valmistelija Kaupungingeodeetti Daniel Backman, puh. 040 488 6066
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Myös Paraisilla toteutettiin Suomen 100-vuotisjuhlavuonna juhlavuoteen liittynyt
tontinmyyntikampanja. Ympäristölautakunta oli 15.3.2017 päättänyt
kampanjasta, jossa asuntotontin 1.5.–30.9.2017 varanneet saivat 25 prosentin
alennuksen tontin myynti- tai vuokrahinnasta. Toisen hinnanalennuksen teki
kaupunginvaltuusto 13.12.2016 §:ssä 130 päättäessään laskea omakoti- ja
paritalojen talousvesi-, jätevesi- ja hulevesiliittymien liittymismaksuja
väliaikaisesti 25 prosentilla vuonna 2017.

 Alennukset lisäsivät näkyvyyttä ja kiinnostusta, mutta vuoden 2017 kampanja
johti kuitenkin vain neljään tontinluovutukseen, jotka toteutuivat loppuvuodesta
2017. Vuoden 2017 myyntimäärä oli suurempi kuin vuonna 2016, mutta ei
kuitenkaan merkittävästi sitä edeltäneitä vuosia suurempi.

Vuosi Luovutusten määrä, kpl
2011 19
2012 12
2013 4
2014 4
2015 2
2016 3
2017 6
2018 5
2019 6
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Taulukko: Vuosina 2011–2019 luovutettujen omakotitonttien määrä

 Vuosina 2011 ja 2012 suurin osa tonteista myytiin suositulta Valoniemen
alueelta, jota alettiin markkinoida vuonna 2008. Luovutettujen tonttien määrä on
viime vuosina myös korreloinut niiden uusien alueiden tai osa-alueiden määrään,
joilta on tullut myyntiin uusia tontteja. Vuonna 2017 myyntiin tulivat
Maininki-kadun varrella sijaitsevat tontit. Neljä kuudesta tontista myytiin heti
samana vuonna ja yksi tontti myytiin seuraavana vuonna. Vuonna 2019 uudelta
Aurinkokaaren alueelta luovutettiin viisi tonttia ja Valoniementien varrelta yksi
vastalohkottu tontti. Tällä hetkellä Aurinkokaaresta ja Valoniementieltä on
varattuna pari tonttia.

 Kaupungilla on vain yksi valmiiksi kaavoitettu asuinalue (jonka kaava on tullut
voimaan tammikuussa 2014), jolla ei ole valmista kunnallistekniikka, mutta josta
voitaisiin markkinoida uusia tontteja. Kyse on yhdeksästä omakotitontista ja
yhdestä rivitalotontista Valoniementien pohjoisosassa kahden rakentamattoman
kadun, Pohjoistuulen (n. 100 m) ja Etelätuulen (n. 140 m), varrella. Varat näiden
kahden kadun ja vesi- ja viemäriverkon rakentamiseen on poistettu
yhdyskuntateknisen yksikön taloussuunnitelmasta sekä vuonna 2019 että vuonna
2020. Taaksepäin katsottuna voidaan todeta, että kokonaan uudet tai
laajennetut asuinalueet houkuttelevat uusia asukkaita ja herättävät kiinnostusta
Paraista kohtaan asuinpaikkana ja tällöin herää myös kiinnostus sellaisia tontteja
kohtaan, jotka ovat syystä tai toisesta jääneet myymättä muutoin täysin
rakennetuilla asuinalueilla.

Kuntaan on juuri nyt hyvät edellytykset saada uusia asukkaita. Paraisten kaupunki
on saanut kasvojenkohotuksen onnistuneiden hankkeiden, kuten uuden
kauppalaiturin, Nauvon vierasvenesataman ja tulevan koulukeskuksen myötä.
Myös Paraisten väylästä on saatu positiivisia signaaleja. Lisätäkseen entisestään
kaupungin tonttien näkyvyyttä uusien kanavien kautta kaupungilla on käynnissä
kokeilu, jossa tonttien markkinointi on tarkoitus antaa kiinteistönvälittäjien
hoidettavaksi. Kiinteistömaailma vastaa Paraisten kunnanosan tonteista,
Turunmaan Kiinteistöt huolehtii Nauvon tonteista ja Op-Koti välittää Korppoon ja
Houtskarin tontteja. Näiden seikkojen ansiosta kiinnostus kaupungin
asuntotontteja kohtaan on ollut suurempaa vuonna 2020 kuin useaan vuoteen.

 Aloitteessa ehdotettuja myynninedistämis- ja alennuskampanjoita pitää
toteuttaa myös tulevaisuudessa, mutta hintojen laskeminen puoleen ilman
mitään suoranaista syytä ei ole paras strategia tonttien myynnin tai kaupungin
talouden edistämisen kannalta. Aikaisemmin kaavoitettujen, mutta myymättä
jääneiden tonttien osalta voidaan toteuttaa kampanjoita uusien asuinalueiden
lanseeraamisen yhteydessä ja myös erilaisten juhlavuosien yhteydessä,
esimerkiksi kun kuntaliitoksesta on kulunut 15 vuotta tai vastaavaa. Väliaikaisen
hinnoittelun pitää silti olla kohtuullista.

 Kampanjoiden lisäksi voitaisiin tarkastella myös koko kaupungin omakotitonttien
nykyisiä myyntihintoja siten, että ne olisivat suhteessa keskenään oikealla tasolla
ja oikein hinnoiteltuja myös muiden kuntien tonttien hintoihin nähden. Tässä



PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

7/2020 424

Kaupunginvaltuusto § 125 10.12.2019
Kaupunginhallitus § 152 17.08.2020

vaiheessa pitäisi myös tuottaa aktiivisesti uusia asuinalueita tasaiseen tahtiin ja
tarkastella tulevassa yleiskaavassa, onko aikaisemmin rakennettuja
asemakaava-alueita mahdollista tiivistää kustannustehokkaasti.

Ehdotus Kaupunki suunnittelee myynninedistämiskampanjoita tonttien hintoja laskemalla
uusien asuinalueiden lanseeraamisen yhdessä sekä muiden merkittävien
tapahtumien yhteydessä tai vastaavina ajankohtina. Koko kaupungin nykyiset
myyntihinnat käydään läpi, ja rakennus- ja ympäristölautakunta päivittää hinnat
tarvittaessa vuonna 2021.

 Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Maankäyttöinsinööri, kaavoituspäällikkö,
kaupungingeodeetti, yhdyskuntainsinööri, kaupunginhallituksen teknisten
tukipalvelujen jaosto, rakennus- ja ympäristölautakunta

 __________________
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Helena Särkijärven ym. aloite sosiaalisen taidehankkeen käynnistämiseksi Paraisilla

967/00.01.03/2019
Kaupunginvaltuusto 10.12.2019 § 126

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

"Olemme yhteiskuntana tilanteessa, jossa hitaasta kasvusta on tulossa pysyvää,
väestö ikääntyy ja sairastavuus kasvaa. Kestävyysvajeen seurauksena paineet
hyvinvointipalvelujen uudelleentarkasteluun kasvavat. Yhteiskunnan on
tulevaisuudessa panostettava entistä enemmän ennaltaehkäiseviin
toimenpiteisiin, joiden avulla voidaan vahvistaa ihmisen terveyttä ja hyvinvointia.
Korjaavat toimenpiteet ovat yleensä ennaltaehkäisyä kalliimpia ja tuloksiltaan
usein epävarmoja.

Maailman terveysjärjestö WHO:n vastikään julkaiseman raportin mukaan
kansainvälisessä tiedeyhteisössä on saatu selvää näyttöä siitä, että
taidetoimintaan osallistuminen auttaa vahvistamaan ihmisten terveyttä ja
hyvinvointia.

Taiteen kokeminen tai tekeminen vaikuttavat hyvinvointiin monikanavaisesti ja
eri tavoin. Ihmisiä voidaan esimerkiksi sitouttaa taiteen avulla osallistumaan
tarvitsemaansa hoitoon tai huolehtimaan terveydestään. Taide vahvistaa
mielikuvituksen käyttöä, aktivoi aisteja, herättää tunteita ja stimuloi
aivotoimintaa. Keskoslapsille soitetun musiikin on todettu vahvistavan heidän
elintoimintojaan ja keskoskaapissa vietetty aika lyhenee. Musiikilla on
samanlaista vaikutusta myös leikkauspotilaisiin. Tanssista taas on huomattu
olevan hyötyä esimerkiksi Parkinsonin tautia sairastaville ihmisille ja
yhteisöteatterilla on todettu olevan yksilöä voimaannuttavia vaikutuksia.
Koulujen draamatoiminnan on havaittu vähentävän kiusaamista ja oppilaiden
keskinäistä kilpailua. Taiteisiin osallistuminen voi vähentää niin ikään riskiä
sairastua dementiaan tai masennukseen. Taidelähtöinen luovuus ja aktiivinen
kulttuurin harrastaminen ovat kaiken kaikkiaan erinomaisia keinoja vahvistaa niin
ihmisten fyysistä, psyykkistä kuin sosiaalistakin hyvinvointia ja terveyttä.

Oulunkaaren kuntayhtymä ja Taidekeskus KulttuuriKauppila ovat käynnistäneet
yhteisen, ESR-rahoitteisen LÄHDE! – Taiteesta voimaa arkeen -hankkeen, jonka
tavoitteena on syrjäytymisen ehkäiseminen ja laaja-alaisen hyvinvoinnin
edistäminen taiteen ja kulttuurin keinoin. Hankkeen kohderyhminä ovat
erityisesti työttömät nuoret, maahanmuuttajat, mielenterveyskuntoutujat sekä
kehitysvammaiset. Hankkeen tavoitteena on luoda toimintamalleja, jotka tukevat
taiteen hyvinvointia edistävää käyttöä kuntayhtymän sosiaali- ja
terveyspalveluissa. Työskentelyssä hyödynnetään palvelumuotoilun menetelmiä
ja huolehditaan asiakkaiden osallisuudesta.

Lähde! -hankkeen myötä alueelle rakentuu muun muassa puisto, joka
mahdollistaa sekä sisälle että ulos tuotavan taiteen ja taidetoiminnan
toteuttamisen. Konseptin suunnitteluun ja puiston toteuttamiseen osallistuu
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mielenterveyskuntoutujia, kehitysvammaisia, vanhuksia, sosiaali- ja terveysalan
ammattilaisia sekä taiteilijoita. Hankkeen Työpolku-toiminnassa luodaan taide- ja
sosiaalialan yhteistyöllä uusia keinoja tukea syrjäytymisvaarassa olevia nuoria
sekä maahanmuuttajia. Hankkeessa luotava Sosiaalisen taiteen residenssi
puolestaan mahdollistaa liikkuvien taiteilijoiden työskentelyn yhdessä
hankealueen sosiaali- ja terveysalan yksiköiden sekä niiden sidosryhmien kanssa.

Terveys on elämän voimavara, joita ihminen voi yleensä itse monin tavoin
ylläpitää ja vahvistaa. Kaikilla ei ole tähän omia valmiuksia ja resursseja. Taiteen
keinoin on kuitenkin mahdollisuus tukea monin tavoin ihmisten hyvinvointia
esimerkiksi parantamalla sosiaalista osallisuutta, ehkäisemällä syrjäytymistä sekä
edistämällä työelämän ulkopuolella olevien työ- ja toimintakykyä. Myös
Paraisten kaupungin tulisi hyödyntää taiteen tarjoamia mahdollisuuksia
kuntalaisten laaja-alaisen hyvinvoinnin edistämiseksi.

Esitän, että Paraisten kaupungissa käynnistetään valmistelut kaksikielisen
sosiaalisen taidehankkeen alulle saattamiseksi. Hankkeen tavoitteena tulisi olla
muun muassa kuntalaisten osallisuuden, yhteisöllisyyden ja voimaantumisen
edistäminen, sosiaali- ja terveysalan ja kulttuurialan ammattilaisen
poikkihallinnollisen yhteistyön vahvistaminen sekä uusien kestävien
toimintamallien luominen. Taidehanke voitaisiin tarvittaessa toteuttaa myös
yhteistyössä muiden kuntien tai kuntayhtymien kanssa.

Taide luo hyvinvointia. Taide luo tulevaisuutta. Taide kuuluu kaikille."
__________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 153

Valmistelija Hyvinvointikoordinaattori Paula Sundqvist, puh. 040 488 6040
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Kulttuurin terveyttä ja hyvinvointia edistävät vaikutukset on todettu monissa
tutkimuksissa ja tutkimuskatsauksissa.

 Taide ja taiteellinen toiminta edistävät sosiaalista hyvinvointia ja niillä on lukuisia
positiivisia sosiaalisia vaikutuksia, kuten sosiaalisen osallistumisen ja osallisuuden
lisääntyminen, syrjäytymisen vähentäminen sekä yksinäisyyden lievittäminen.
Taiteellisen toiminnan myötä on mahdollista oppia ja kehittää sosiaalisia taitoja,
saada tukea ja rakentaa verkostoja, joita voi monin tavoin hyödyntää
jokapäiväisessä elämässä.

 Sosiaalinen taidetoiminta voi aktivoida ja parantaa monin tavoin nuorten
sosiaalisia taitoja ja vuorovaikutustaitoja, kuten yhteistyötaitoja, kommunikaatio-
ja neuvottelutaitoja sekä konfliktien ratkaisemiseen liittyviä taitoja.

 Taide ja taiteellinen toiminta vaikuttaa syrjäytymisen tai syrjään jäämisen
ehkäisemisessä. Sosiaalinen taidetoiminta voi:
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• auttaa luomaan uusia ystävyyssuhteita ja sosiaalisia kontakteja
• vähentää yksinäisyyden tunnetta
• tukea mielen hyvinvointia ja mielenterveyttä
• mahdollistaa omien vahvuuksien, kykyjen ja kiinnostuksen kohteiden

tutkimisen ja tunnistamisen
• tarjota voimautumisen ja valtautumisen kokemuksia
• edistää toimijuutta ja toimijuuden tunnetta
• lisätä itseluottamusta ja rohkeutta.

 Taidetoiminnassa voi syntyä monenlaisia kyvykkyyksiä ja valmiuksia, jotka
tukevat arjessa selviytymistä ja pärjäämistä. Taidetoiminta voi parantaa mm.
• oppimisvalmiuksia
• kognitiivisia ja sosioemotionaalisia taitoja
• ryhmätyötaitoja
• itsesäätelyä
• itseilmaisutaitoja
• kykyä tunnistaa ja hallita mielialoja ja tunteita.

 Taiteellinen toiminta voi saada aikaan, edistää ja vaalia vuorovaikutusta myös
sellaisten ihmisten tai ihmisryhmien välillä, jotka eivät aikaisemmin ole olleet
tekemisissä keskenään. Taiteellinen toiminta voi lisätä ymmärrystä vieraista
ihmisistä ja asioista sekä auttaa muuttamaan ennakkokäsityksiä itsestä, muista
ihmisistä tai ihmisryhmistä.

 Sosiaalinen taidetoiminta voi tuoda yhteen eri-ikäisiä ja -taustaisia ihmisiä sekä
tukea kulttuurien ja sukupolvien välistä ymmärrystä, erilaisuuden arvostamista ja
empatiaa. Sosiaalinen taidetoiminta voi mm.
• lisätä erilaisuuden ja moninaisuuden hyväksymistä
• tuoda esiin ja haastaa ennakkoluuloja, ennakkoasenteita ja stereotypioita
• edistää kulttuurien välistä kohtaamista ja dialogia
• edistää tasavertaista kohtaamista ja vuorovaikutusta
• antaa mahdollisuuden oppia uutta kieltä
• lisätä tietoisuutta ihmisoikeuksista
• tukea maahanmuuttajien kotoutumista.

 Yhteisöllinen taidetoiminta voi tuoda sosiaalisesti syrjässä olevat ja valtavirtaan
tai enemmistöön kuuluvat yhteen sekä lisätä ja laajentaa ymmärrystä
tuntemattomista asioista ja ihmisistä.

 Uusi kulttuuritoimintalaki korostaa vahvasti kaikkien väestöryhmien
yhdenvertaisia mahdollisuuksia osallistua ja osallistumista kulttuuriin ja
taiteeseen.

 Kunnissa on monenlaisia toimintamalleja kuntalaisten osallistumisen
aktivoimiseksi. Paraisten kulttuurielämä perustuu pitkälti aktiiviseen
yhdistystoimintaan, jota kulttuurilautakunta pyrkii tukemaan toiminta- ja
projektiavustuksin. Kulttuuritoimiala tekee yhteistyötä myös koulujen kanssa
tarjoamalla lapsille ja nuorille erilaisia kulttuuritoimintoja ja -elämyksiä
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kouluaikana.

 Kulttuurilautakunta on hyväksynyt kulttuurikasvatussuunnitelman, joka tarjoaa
Paraisilla kulttuuritarjonnan vähimmäistason esiopetuksesta toisen asteen
koulutukseen asti. Kulttuurikasvatussuunnitelma toimii takuuna sille, että kaikki
paraislaiset lapset ja nuoret pääsevät tutustumaan useimpiin kulttuurimuotoihin
kouluaikanaan joko kulttuurin kuluttajina tai aktiivisina toimijoina eri työpajojen
ja hankkeiden kautta. Lainaus kulttuurikasvatussuunnitelmasta: ”Kulttuuri ja
taide tukevat kommunikaatiota, empatiaa, luovuutta, yhteistyötä ja
oma-aloitteisuutta. Taiteen ja kulttuurin kautta lapset ja nuoret voivat löytää
tavan ymmärtää itseään ja ympäristöään sekä viestiä tästä muiden kanssa. Taide
ja kulttuuri ovat arjen hallintaa ja oppimista tukevia kokemuksia.”

 Paraisten kaupungin sosiaalisesta taidetoiminnasta voidaan mainita esimerkiksi
seuraavat kulttuuriyksikön toimintatavat. Henkilöt, jotka ovat kiinnostuneita
taiteesta ja kulttuurista, mutta jotka erilaisista syistä eivät osallistu
kulttuurielämään ja -tarjontaan kokoontuvat säännöllisesti vieraillakseen yhdessä
taide- ja kulttuuritapahtumissa ja kun mahdollista keskustelevat kokemuksistaan.
Tätä toimintaa kutsutaan VIP-kerhoksi. Kulttuuriyksikkö on järjestänyt myös
inspiraatioiltapäiviä (Kulttuuria arkipäivään) vanhustenhuollon henkilöstölle.
Lisäksi tällä hetkellä Paraisilla on noin 25 koulutettua kulttuurikaveria, joita
välitetään SPR:n kautta.

 Keväällä 2020 (koronakriisin aikana) aloitettiin verkkopohjaisten
kulttuuripalvelujen kehittämistyö, joka jatkuu nyt syksyllä. Työhön osallistuvat
kulttuuri- ja museotoiminta, urheilu ja liikunta, kirjasto ja Kombi. Tarkoituksena
on koota yhteen paikkaa kulttuuripalveluja ihmisille, jotka jostain syystä eivät voi
osallistua näytöksiin, konsertteihin, näyttelyihin, ohjattuihin liikuntaryhmiin tai
muille kursseille. Palvelun on määrä täydentää muuta toimintaa.

 Paraisten kaupungin kulttuuritoimessa on yhdessä muiden toimialojen kanssa
kehitetty hyvinvointia ja terveyttä edistäviä yhteistoimintamalleja jo pitkään.
Samoin kansalaisopisto Kombi on edistänyt kuntalaisten hyvinvointia ja terveyttä
monipuolisella kurssitarjonnallaan. Näistä toimintatavoista ei ole käytetty
nimitystä sosiaalinen taidetoiminta, vaikka niiden tavoitteet ovat hyvin pitkälti
samat kuin tässä aloitteessa sosiaaliselle taidehankkeelle luetellut tavoitteet.
Taiteen keinoin tehtävää hyvinvoinnin ja terveyden edistämistä tulee jatkaa
monipuolisesti ja mikäli mahdollista panostaa kaksikielisen sosiaalisen
taidetoiminnan kehittämiseen hanketoiminnan kautta.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee selvityksen tiedoksi ja toteaa asian aloitteena
loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Helena Särkijärvi

 __________________
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Helena Särkijärven ym. aloite kaupungin metsähoidon kestävyyden parantamiseksi

693/11.03.04/2018

Kaupunginvaltuusto 02.10.2018 § 96

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Suomi on valtiona sitoutunut ilmastonmuutoksen torjuntaan siten, etta¨
ilmaston la¨mpeneminen tulee pysa¨ytta¨a¨ selva¨sti alle kahden asteen
kriittisena¨ pidettyyn rajaan. Mika¨li ihmisen aiheuttamat
kasvihuonekaasupa¨a¨sto¨t kasvavat jatkuvasti, la¨mpenee ilmasto globaalisti yli
kolme astetta kuluvan vuosisadan loppuun mennessa¨. Raju la¨mpeneminen
uhkaa maapallon ravinnontuotantoa seka¨ vesivaroja, ja saattaa nostaa
ilmastopakolaisten ma¨a¨ra¨n jopa satoihin miljooniin ihmisiin.

 Suomen metsa¨t ovat toimineet ta¨ha¨n asti hiilinieluina, mutta lisa¨a¨ntyva¨t
hakkuut uhkaavat vakavasti heikenta¨a¨ metsiemme hiilensidontakapasiteettia¨.
Hiilinielujen heikkeneminen johtaa ilmakeha¨a¨n pa¨a¨tyvien pa¨a¨sto¨jen
kasvuun aikana, jolloin olisi va¨ltta¨ma¨to¨nta¨ saavuttaa merkitta¨via¨
pa¨a¨sto¨va¨hennyksia¨ vakavan ilmaston la¨mpenemisen torjumiseksi. Metsien
ja maaperän hiilinielujen merkitys tulee korostumaan tulevina vuosina
ilmastopolitiikassa. Pariisin ilmastosopimuksen mukaan hiilipäästöjen ja -nielujen
tulisi olla tasapainossa kuluvan vuosisadan loppuun mennessä.

 Paraisten kaupungin metsiä tulee tulevaisuudessa hoitaa siten, etta¨ puustoon
ehtii sitoutua mahdollisimman paljon hiilta¨ ennen hakkuita. Metsää ei tulisi
kasvattaa ja uudistaa yhtenä tasaikäisenä puusukupolvena, vaan metsänhoidon
tavoitteena tulisi olla eri-ikäisistä puista koostuvat metsiköt. Avohakkuu
heikentää metsän hiilitasetta 20 vuodeksi, eikä edes hakkuutähteen keräys
korvaa päätehakkuun vaikutuksia metsän hiilitaseelle.

 Nopea luonnon monimuotoisuuden hupeneminen uhkaa koko maapallon
elokehää. Tällä hetkellä yli kolmannes Suomen uhanalaisista lajeista elää
metsissä. Varsinkin vanhojen metsien vähentyminen on nopeuttanut monien
lajien uhanalaistumista. Talousmetsien luonnon monimuotoisuutta voidaan
parantaa esimerkiksi poistamalla lehdoista kuusia, säästämällä kuollutta
puuainesta, huomioimalla lintujen pesimäajat sekä suosimalla jatkuvaan
kasvatukseen perustuvia metsänhoitomenetelmiä. Avohakkuut heikentävät
merkittävästi myös metsien virkistyskäyttömahdollisuuksia.

 Paraisten kaupungin strategian eräänä keskeisenä tavoitteena on edistää
aktiivista vapaa-aikaa vihreässä kaupungissa. Se merkitsee käytännössä
esimerkiksi lähimetsien säilyttämistä ja luonnossa tapahtuvan liikunnan
edistämistä. Kaupungin strategiassa mainitaan myös pyrkimys kohti
hiilineutraaliutta. Jotta tavoitteeseen päästäisiin, tulisi kaupungin pyrkiä
ilmastopäästöjen vähentämisen lisäksi myös hiilinielujensa kasvattamiseen.
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 Julkisessa omistuksessa olevien metsien hoidon ensisijaisena tavoitteena ei tule
olla maksimaalinen taloudellinen tuotos, vaan ihmisen ja luonnon hyvinvointi.
Kaupungin metsienhoidossa käytettävien menetelmien tulisi siten pyrkiä
edistämään luonnon monimuotoisuutta, hiilen sidontaa sekä metsien
virkistyskäyttöä. Vihreän saaristokaupungin tulee toimia tässä esimerkkinä
muille.

 Esitän, että luonnon monimuotoisuuden, metsien virkistyskäytön sekä
hiilensidonnan tulee olla Paraisten kaupungin metsienhoidon ensisijaisia
päämääriä. Samoin myös Etelä-Suomen metsien monimuotoisuusohjelma
METSO:on soveltuvat metsäalueet tulisi selvittää ja käynnistää selvitysten
pohjalta alueiden asianmukainen hoito. Päätehakkuisiin perustuvasta
metsänhoidosta tulee siirtyä soveltamaan jatkuvan kasvatukseen pohjautuvia
metsänhoitomenetelmiä.

 Ilmastonmuutos ei odota. Luonnon monimuotoisuuden heikkeneminen ei odota.
Me voimme päättää tehdä näille asioille jotain, joten ryhtykäämme siis töihin."

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 154

Valmistelija Kaupungingeodeetti Daniel Backman, puh. 040 488 6066
 Ympäristönsuojelupäällikkö Carl-Sture Österman, puh. 044 458 5927
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Suomen metsävarat ja sitä kautta myös metsien merkitys hiilinieluina kasvavat,
vaikka hakkuiden määrä on samaan aikaan lisääntynyt. Suomen pinta-alasta on
metsän peitossa 86 %, mikä tarkoittaa noin 26,2 miljoonaa hehtaaria. Tästä
metsän peittämästä pinta-alasta noin 10 % on kitu- ja joutomaata. Metsäala on
pysynyt viime vuosikymmeninä lähes ennallaan lukuun ottamatta soiden ja
suomaiden metsittämistä. Metsistä hieman yli puolet on yksityishenkilöiden
omistuksessa, valtio omistaa 35 %, yritykset noin 7 % ja kunnat ja seurakunnat
yhdessä noin 6 %. Puuta Suomen metsissä on yhteensä noin 2 475 miljoonaa
kuutiometriä, määrä lisääntyi vuonna 2018 noin 14 miljoonalla kuutiometrillä.
Puuston kokonaiskasvu oli 108 miljoonaa kuutiometriä ja puuta hakattiin 94
miljoonaa kuutiometriä. 1950-lukuun verrattuna puuston vuotuinen kasvu on
lähes kaksinkertaistunut. Kasvun lisääntymiseen on vaikuttanut eniten soiden
ojitus sekä huonokasvuisten metsien uudistaminen. Kasvun lisääntyminen alkoi
näkyä 1970-luvulta eteenpäin. Vuodesta 1920 vuoteen 1970 metsissä oli puuta
noin 1 500 miljoonaa kuutiometriä. Sen jälkeen nettokasvu on jatkunut melko
lineaarisena nykyiseen 2 500 miljoonaan kuutiometriin. (Luke 2019 s. 17 & 21)

 Puuston kasvun lisääntyminen on suurelta osin seurausta 1970-luvulla käyttöön
otetuista uusista metsänhoitotavoista. Tuolloin niistä käytettiin nimitystä
tehometsätalous, nykyään puhutaan perinteisestä metsätaloudesta. Menetelmä
sisältää tavanomaiset harvennukset, hakkuut ja istutukset. Tätä ennen
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harjoitettiin metsätaloutta, jossa metsästä poistettiin systemaattisesti
suurimmat puut ja pienemmät jätettiin kasvamaan. Metsän uudistaminen
tapahtui siten luontaisesti, mutta kasvullisesti menetelmä ei ollut tehokas. Se
muistuttaa suurelta osin nykyistä jatkuvaa metsänhoitoa. Luken taholta
korostetaan, että on epävarmaa, mitä tapahtuisi, jos Suomessa siirryttäisiin
suurilla aloilla jatkuvaan metsänhoitoon. Myöskään siitä ei ole täyttä selvyyttä,
kuinka paljon hiiltä sitoutuu maaperään ja kuinka paljon hiilidioksidia on
vapautunut aiemmin suomaiden ojituksen ja kuivaamisen yhteydessä. (Yle
15.10.2019)

 Metsillä ja soilla on oma roolinsa ilmastotavoitteiden saavuttamisessa, mutta on
epäselvää, kuinka suuri se lopulta on. Ilmakehän hiilidioksidipitoisuudet ovat
kasvaneet jyrkästi 1960-luvulta lähtien, jolloin CO2-pitoisuus ilmassa oli noin 310
ppm. Nyt yksikkö on noin 414 ppm, minkä katsotaan olevan noin 50 %
luonnollista tasoa korkeampi. Tämä on ongelma, koska saapuva säteily on
taajuudeltaan sellaista, että korkeammat CO2-tasot eivät vaikuta saapuvaan
auringonsäteilyyn. Lähtevän lämpösäteilyn taajuus sen sijaan on sellainen, että
suuret CO2-pitoisuudet pysäyttävät sen ilmakehässä, minkä seurauksena lämpö
jää ilmakehään ja saa aikaan ns. kasvihuoneilmiön. Hiiltä on periaatteessa
kaikkialla ja sen vapautuessa hiilidioksiditaso nousee. Sitoutunutta hiiltä on
yhteensä noin 1,05 miljoonaa gigatonnia (Gt) useissa eri muodoissa. Tästä
määrästä noin 0,1 % on ilmakehässä, noin 0,4 % maassa, 3,8 % meressä ja loput,
noin 95,7 %, ikiroudassa. Nämä eroavat toisistaan siten, että hiilen kierto
metsässä on ilman ulkopuolista vaikutusta 10–100 vuotta ja ikiroudassa 100
miljoonaa vuotta, jolloin ikiroutaan (esim. öljyyn sitoutunut) hiili pysyy sidottuna,
ellei sitä louhita. Metsä uudistuu automaattisesti mätänemisen jne. kautta.
(Thomssen ja Selander 2020)

 Metsällä on kuitenkin huomattava vaikutus hiilitaseeseen, koska 1 kuutiometri
puuta sitoo suunnilleen tonnin hiilidioksidia, eli puuston nettokasvu, 2 500
miljoonaa kuutiometriä puuta, tarkoittaa sitä, että hiilidioksidia sitoutuu yhtä
monta miljoonaa tonnia. Lisäksi metsämaan hiilivaraston arvioidaan olevan noin
kaksinkertainen. Vuonna 2018 hiiltä sitoutui metsiin (maaperään +
kasvillisuuteen) noin 17 miljoonaa tonnia, mikä vastaa noin kolmannesta koko
maan hiilidioksidipäästöistä. On kuitenkin epätodennäköistä, että puuston kasvu
ja puiden kasvaessa tapahtuva hiilensidonta yltäisivät hiilidioksidipäästöjen
tasolle. Hiilensidonnan maksimoimiseksi tarvitaan kasvavia metsiä. Hiiltä sitoutuu
puustoon eniten puiden nopeimmassa kasvuvaiheessa eli 40–60-vuoden iässä ja
hiilivarasto on suurin runsaspuisissa metsissä. Ns. ilmastoviisaan metsätalouden
harjoittaminen edellyttää hiilensidonnan maksimointia maksimoimalla puuston
kasvu aina siemenestä hakkuuseen asti. Hiilensidontaa edistäviä tekijöitä ovat
oikealaisten siementen ja taimien käyttö, oikean puulajin valinta oikeaan
paikkaan, taimien kasvun tukeminen, sekapuustoisuuden ja lehtipuusekoituksen
suosiminen, harvennukset kasvun parantamiseksi ja kiertoajan sopeuttaminen
puuston kunnon mukaan. Monimuotoisuuden kannalta on tärkeää jättää eläviä
säästöpuita, lahopuuta ja reunavyöhykkeitä. (Thomssen ja Selander 2020)

 Paraisten kaupunki omistaa noin 800 hehtaaria metsää. Kaupungin metsät
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voidaan jakaa kolmeen ryhmään: asemakaava-alueilla sijaitsevia puistometsiä on
noin 250 hehtaaria, asemakaava-alueiden ulkopuolella sijaitsevia ja kaupungin
metsäsuunnitelmaan sisältyviä metsiä on noin 450 hehtaaria ja lisäksi on noin
100 hehtaaria metsiä, jotka eivät sijaitse asemakaava-alueella eivätkä sisälly
kaupungin metsäsuunnitelmaan.

 Puistometsät sijaitsevat pääosin asutuksen läheisyydessä ja niiden hoidossa ja
hakkuissa keskitytään alueiden virkistysarvoon asukkaille. Alueilla voi olla tai niillä
ei ole metsäsuunnitelmaa, mutta ensisijaisina toimenpiteinä tehdään
harvennuksia, joiden yhteydessä pyritään poistamaan myös risut ja muut
hakkuutähteet. Suhteellisen suuri osa puistometsistä on resurssipulan vuoksi
jäänyt huonosti tai täysin hoitamatta ja ne ovat harvennuksen tarpeessa. Tämän
tavoitteena on lisätä niiden houkuttelevuutta retkeilyalueina ja pitää viereiset
asuinalueet valoisina ja kutsuvina. Kaupunki on yhdessä metsänhoitoyhdistyksen
kanssa aloittanut puistometsien hoitamisen ja tulee jatkamaan sitä
systemaattisesti.

 Toiseen ryhmään kuuluvat asemakaava-alueiden ulkopuolella sijaitsevat metsät,
joille on laadittu metsäsuunnitelma ja joilla harjoitetaan pääasiassa perinteistä
metsätaloutta. Rakennus- ja ympäristölautakunta vahvisti metsäsuunnitelmat
vuosiksi 2019–2028 kahdessa vaiheessa, ensin Paraisten kunta-alueelle
17.10.2018 §:ssä 141 ja 12.6.2019 §:ssä 97 Nauvon, Korppoon ja Houtskarin
kunta-alueille. Metsälain (1093/1996) 4 §:n mukaan metsäsuunnitelma
määritellään "metsänomistajan yhden tai useamman metsäkiinteistön metsien
puuvaroja ja tilaa, luontoarvoja sekä hoitoa ja käyttöä koskevaksi ajantasaiseksi
suunnitelmaksi". Se sisältää tietoa puustosta, metsänhoitotarpeesta,
puunmyyntimahdollisuuksista ja metsän tuottamista tuloista suunnitelman
voimassaoloaikana, kuten myös metsän kestävään käyttöön tarvittavien
metsänhoitotoimenpiteiden kustannuksista. Metsäsuunnitelma noudattaa
metsälain 1 §:n perimmäistä tavoitetta, joka on "edistää metsien taloudellisesti,
ekologisesti ja sosiaalisesti kestävää hoitoa ja käyttöä siten, että metsät antavat
kestävästi hyvän tuoton samalla, kun niiden biologinen monimuotoisuus
säilytetään".

 Metsäluonnon monimuotoisuus huomioidaan ja turvataan esimerkiksi
säilyttämällä erityisen tärkeät biotoopit ja elinympäristöt, kuten lehto- ja
ruohokorvet, joiden ominaispiirteitä ovat rehevä ja vaatelias kasvillisuus,
erirakenteinen puusto ja pensaskasvillisuus, vähäpuustoiset kitu- ja joutomaan
suot ja rehevät lehtolaikut, joiden ominaispiirteitä ovat lehtomulta jne.
Maanomistaja, metsän hakkaaja ja suunnittelija ovat velvollisia ilmoittamaan
tällaisista alueista ja ottamaan ne huomioon (metsälain 7 §, 7 a § ja 10 §).

 Kaupungin metsäsuunnitelman mukaan puuvaranto kaupungin metsissä oli
137 418 kuutiometriä vuonna 2019. Ehdotettujen toimenpiteiden mukaan puuta
hakattaisiin 38 000 kuutiometriä. Ehdotetuista hakkuista huolimatta kaupungin
metsissä olevan puuston määrän arvioidaan kasvavan suunnitelmakauden aikana
1 200 kuutiometrillä. Epävarmojen sääolosuhteiden, lumen puuttumisen ja sulan
maan takia hakkuita ei kuitenkaan ole voitu toteuttaa suunnitellussa laajuudessa.
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Sekä harvennuksessa että päätehakkuissa kiinnitetään huomiota metsämaahan
kohdistuvien negatiivisten vaikutusten, kuten syvien ajourien, rajoittamiseen.
Tämän vuoksi on todennäköistä, että hakkuumäärät jäävät jatkossakin
suunnitellun tason alapuolelle. Metsätalouden tuloiksi on arvioitu
suunnitelmakauden aikana noin 60 000 euroa/vuosi. Lautakunta päätti kieltää
suunnitelmakaudeksi hakkuut lintujen pesimäaikana ja on antanut viranhaltijoille
tehtäväksi etsiä sopivaa aluetta jatkuvan metsähoidon kokeilemiseen
pidemmällä aikajänteellä. Metsänhoitotoimenpiteiden osalta on myös aloitettu
yhteistyö Paraisten luonnonsuojeluyhdistyksen kanssa. Yhdistys on
kommentoinut suunnitelmia ja esittänyt toimenpide-ehdotuksia tietyille
metsäkuvioille, joissakin tapauksissa myös konkreettisesti maastossa.

 Kolmas ryhmä ovat metsät, jotka eivät sijaitse asemakaava-alueella eivätkä
sisälly kaupungin metsäsuunnitelmaan. Tällaisia ovat muun muassa Långholmen,
Norrbyholm ja muutamat muut erityiset metsäpalstat, jotka on katsottu tärkeiksi
jättää metsäsuunnitelman ulkopuolelle ja jotka vaativat toisentyyppisiä
hoitotoimenpiteitä. Tavoitteena on, että kaupungilla on maanomistajana
mahdollisuus ohjata selkeästi, mitä toimenpiteitä alueilla tehdään, mahdollistaa
erityistoimenpiteet ja välttää erityisesti toimenpiteitä, jotka heikentävät alueiden
luontoarvoa tai rajoittavat asukkaiden mahdollisuutta käyttää ja hyödyntää näitä
alueita esimerkiksi virkistykseen.

 Yhteenvetona voidaan todeta, että nykyiset metsänhoitomenetelmät ja
voimassa oleva metsäsuunnitelmalla vuosille 2019–2028 lisäävät Paraisten
kaupungin metsien vuotuista kasvua, hakkuupotentiaalia ja jäljellä olevaa
puumäärää. Tässä yhteydessä on otettava huomioon, että yli 200:aa hehtaaria
kaupungin metsämaista katsotaan erityisalueiksi, jotka eivät suoraan kuulu
metsäsuunnitelman piiriin ja joille ei ole asetettu esimerkiksi hakkuita koskevia
tavoitteita.

 Jos Paraisten kaupungin metsämaiden metsänhoitomenetelmiä ja hoitoa
muutettaisiin radikaalisti, pitkän aikavälin vaikutuksia ei tiedetä. Kestävin
vaihtoehto lienee siksi jatkaa metsänhoitoa nykyisen metsäsuunnitelman
mukaisesti painottaen toimia hiilisidonnan lisäämiseksi kaupungin metsissä.
Tämä on jo aloitettu ja voidaan saavuttaa harjoittamalla ilmastoviisaasta
metsätaloutta, jossa otetaan huomioon myös puunmyynnin taloudelliset
näkökohdat, luonnon monimuotoisuus ja hiilensidonta.

Oheismateriaali Perustiedot Paraisten, Nauvon, Korppoon ja Houtskarin metsäsuunnitelmista
2019–2028 (Väståbolands skogsvårdsförening).

 Kolets kretslopp och skogsvårdens inverkan, luento / Skogsbrukets vinterdagar
-talvipäivät 11.2.2020 (Pia-Maria Thomssen ja Annika Selander, Metsäkeskus).

 Luke Suomen Metsätilastot 2019, ISBN 978-952-326-856-2 (Verkkojulkaisu) Antti
Ihalainen, Elina Mäki-Simola, Aarre Peltola, Tiina Sauvula-Seppälä, Jukka
Torvelainen, Esa Uotila, Eeva Vaahtera ja Esa Ylitalo
https://stat.luke.fi/sites/default/files/suomen_metsatilastot_2019_verkko2.pdf

https://stat.luke.fi/sites/default/files/suomen_metsatilastot_2019_verkko2.pdf
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 Tehometsätalous loi Suomeen jättimäisen uuden hiilivaraston – lähes
kaksinkertaisti Suomen puuvarat 50 vuodessa. 15.10.2019.
https://yle.fi/uutiset/3-11020565

Metsälaki 12.12.1996/1093

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Helena Särkijärvi, kaupungingeodeetti,
ympäristönsuojelupäällikkö

 __________________

https://yle.fi/uutiset/3-11020565
https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/1996/19961093
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Kaupunginvaltuusto § 101 02.10.2018
Kaupunginhallitus § 155 17.08.2020

Lotta Laaksosen ym. aloite vuodeosaston sisäilmaongelmista

698/01.04.01/2018

Kaupunginvaltuusto 02.10.2018 § 101

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Paraisten vuodeosaston henkilökunta kärsii remontista huolimatta edelleen
sisäilmaongelmista, jotka tulisi kiireellisesti tutkituttaa ja korjata. Jotkut potilaat
ja työntekijät saavat edelleen voimakkaita homealtistusoireita. Tilanne pitää
korjata kiireellisenä."

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 155

Valmistelija Kiinteistöpäällikkö Seppo Pihl, puh. 0400 451 424
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Vuodeosaston potilashuoneiden korjauksen jälkeen on seurantaa suoritettu ja
olosuhteet ovat olleet hyväksyttäviä.

 Kotisairaalan osuus on tutkittu vuodeosaston valmistumisen jälkeen.
Tutkimusraportteja on päivätty helmi- ja lokakuulle 2019 ja laaditusta
toimenpidesuunnitelmasta on informoitu henkilökuntaa. Kohdistettuja ja
paikallisia puutteita on löydetty ja ne on korjattu. Yhden huoneen lattia on
uudistettu kokonaisuutena, kuivattu kosteudesta ja tarkistettu tutkijayhtiön
toimesta. Jälkiseuranta on tehty ja on edelleen tarkennettu tutkimuksia
merkkiainekokein ja havaittu ilmavuotoja kotisairaalan osalla.

 Ilmavuotojen tiivistämisen osalta laadittiin korjaustyöohje sisältäen materiaalit,
työtavat ja -olosuhteet.

 Huonetiloissa mitatut lämpötilat ja suhteellisen kosteuden arvot on mitattu ja
ovat sosiaali- ja terveysministeriön asumisterveysasetuksen mukaisia.
Hiilidioksidipitoisuus on selvästi alle tyydyttävän sisäilmatason rajan.

 Lääkärivastaanoton alueella mitattiin myös ilmavuotoja rakenteissa.
Tiivistyskorjaukset aloitettiin lääkärinvastaanoton osalta, jolloin haitat
toiminnalle saadaan minimoitua. Töiden valmistuttua laatua on kontrolloitu
tutkijatahon osalta, jolloin saadaan luotettava ja tarkoituksenmukainen laatutaso
ja havaitut poikkeamat kontrolloidaan. Koronapandemia aiheutti katkoksen
suunniteltujen toimenpiteiden toteutukseen ja se jatkuu osittain vieläkin.

 Koronapandemian ja toiminnan mahdollisuuksien mukaisesti tiivistyskorjauksia
jatketaan vielä kotisairaanhoidon osuudella ja samalla tarkistetaan ilmanvaihdon
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säädöt, jolloin saadaan sisäilmakokonaisuus kontrolloitua. Seurannan ja
henkilöstön haastattelujen avulla tilannetta seurataan edelleen.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Lotta Laaksonen

 __________________
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Kaupunginvaltuusto § 12 12.02.2019
Kaupunginhallitus § 156 17.08.2020

Lotta Laaksosen ym. aloite suomenkielisen yläkoulun väistötilojen hankkimista varten

141/10.03.02/2019

Kaupunginvaltuusto 12.02.2019 § 12

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

"Viitaten 13.11. tekemääni valtuustoaloitteeseen (kvalt 13.11.2018 § 128)
Paraisten seudun yläkoulussa työskentelee 28 opettajaa, joista 20 on saanut
sisäilmaoireita. Koulussa on 225 oppilasta, joiden terveys on välittömässä
vaarassa.

Kirje lapsen vanhemmalta (nimi ei julkisuuteen, mutta yhteystiedot saatavissa
aloitteen käsittelyä varten)
 Lapseni oireilu koulun sisäilmalle on alkanut hänen aloitettuaan

Paraistenseudun yläkoulussa syksyllä 2017 ja se muuttuu pahemmaksi
koko ajan. Aluksi oireilua on lähinnä lukion tiloissa pidettävissä
luokissa, nyt koko yläkoulun tiloissa.

 Aluksi oireilu oli lievää tukkoisuutta ja satunnaista päänsärkyä - tällä
hetkellä päänsärky on niin voimakasta, että aiheuttaa pahoinvointia,
ja lapsi joutuu useasti viikossa käymään terveydenhoitajalla.

 Lapseni koulunkäynti kärsii, koska ei pysty päänsäryltään
keskittymään opetukseen ja vointi on muutenkin koulupäivinä
voimaton ja huono.

 Lapseni voi selkeästi paremmin viikonloppuisin ja loma-aikoina, on
taas oma iloinen ja energinen itsensä.

 Lapseni motivaatio koulunkäyntiin on erittäin hyvä ja hän viihtyy siellä
muuten - perheemme molemmat lapset ovat omasta aloitteestaan
vaihtamassa Paraisilta muualle jatko-opiskelemaan koulujen huonon
kunnon takia, kuten monet heidän ystävänsäkin.

 Oireilua on monilla lasten ystäväpiirissä - oireet vaihtelevat jatkuvasta
sairastelusta päänsärkyyn, hengitystieoireisiin sekä nivelkipuihin.

Koulujen huono kunto on yksi suuri syy lapsiperheiden muuttoon Paraisilta ja
siihen, ettei uusia lapsiperheitä tule Paraisille. Meidän täytyy reagoida
tilanteeseen välittömästi. Tilanne on nostettu esiin. Korvausvastuu vahingoista
sekä vastuu lastemme terveydestä on nyt kaupungilla.

 Esitys:
 Koulussa 20.12. tehdyn kyselyn tulokset tulee julkistaa. Lastemme

terveyteen liittyvien asioiden tulee olla julkisia.
 Puntin soveltuvuus liikuntatilaksi tulee selvittää, sillä useat lapset ovat

oireilleet myös Puntissa.
 Työskentely tiloissa, joissa lapset saavat oireita, on lopetettava.
 Tarvittavat väistötilat on järjestettävä.
 Aloite tulee käsitellä kiireellisenä, sillä koulussa on oppilaita, joilla on

jatkuvia terveysongelmia tilanteen vuoksi."

http://www.parainen.fi/html/dynasty/fi_FI/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20184605-25
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 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 156

Valmistelija Kiinteistöpäällikkö Seppo Pihl, puh. 0400 451 424
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Paraistenseudun koulu on ollut kokonaisvaltaisesti vuodesta 2009
tutkimustoiminnan alaisena. Näytteiden määrä ja toistuvuus on ollut korkealla
tasolla. Kokonaisuudesta on saatu luotettavaa tietoa ja mahdollisiin
henkilökunnan ja oppilaiden sisäilmaan reagointiin on saatu vastauksia.

 Vuonna 2019 koottiin kaikki tehdyt tutkimukset ja laadittiin riskiarvio tilanteesta.
Voidaan todeta rakennuksessa olevan haittoja, mutta mikrobi- tai
kosteusvaurioita ei kokonaisvaltaisesti esiinny.

 Kaupunginhallituksen asettaman kiinteistöryhmän ehdotuksen mukaisesti koulu
puretaan ja rakennetaan uudet tilat. Keskeisenä perusteena on valinta olla
kapseloimatta rakenteita, joissa on käytetty orgaanisia materiaaleja.
Kaupunginhallitus ja kaupunginvaltuusto ovat hyväksyneet päätöksillään
hankesuunnitelman uuden koulukeskuksen rakentamiseksi ja valmistuminen on
aikataulutettu 6/2023.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Lotta Laaksonen

__________________
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Lotta Laaksosen ym. aloite suolistosyöpien seulontojen aloittamisesta yli 60-vuotiaille

872/05.13.09/2019

Kaupunginvaltuusto 12.11.2019 § 100

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

"Suolistosyövän seulonnalla voidaan säästää ihmishenkiä. On vahva tieteellinen
näyttö, että suolistosyöpää kannattaa seuloa kahden vuoden välein kaikilta
60-74-vuotiailta. Suolistosyöpään sairastuu vuosittain 3 400 ja kuolee 1 400
ihmistä. Suolistosyöpä löydetään usein vaiheessa, jossa se on jo levinnyt eikä
sairautta voida parantaa.

Se on raskasta myös hoitokustannusten kannalta. Suolistosyövän hoito on yksi
kalleimmista syöpähoidoista, ja suurin osa hoidon kustannuksista tulee levinneen
syövän hoitamisesta. Suolistosyövän seulonta maksaa 12,40 euroa seulontaan
kutsuttavaa kohti. Pitkälle edenneen suolistosyövän hoito voi maksaa jopa
100 000 euroa.

Olisi merkittävä parannus sekä inhimillisesti että taloudellisesti, jos syöpä
löydettäisiin aiemmin. Seulonnalla syöpä voidaan todeta jo vaiheessa, jossa se ei
vielä oireile. Lisaksi seulonnalla voidaan löytää suolistosyövän esiasteita. Kun
esiasteet poistetaan, estetään syövän synty. Suolistosyövän seulonnalla
vähennetään näin sekä syöpätapauksia että syöpäkuolemia.

Suomessa ei ole vielä käynnissä valtakunnallista suolistosyövän
seulontaohjelmaa, vaikka se onkin suunnitteilla. EU on jo vuonna 2003
suosittanut seulontaohjelman käynnistämistä.
Vuonna 2019 yhdeksän kuntaa on aloittanut suolistosyövän seulonnan: Tampere,
Oulu, Jyväskylä, Ylitornio, Paimio, Sauvo, Säkylä, Muurame ja Orivesi.

Seulonta on kustannusvaikuttava ja tehokas tapa parantaa asukkaiden terveyttä,
vähentää inhimillistä kärsimystä ja säästää erikoissairaanhoidon kustannuksissa.

Tekstin asiantuntijalainaukset:
Ville Viitanen
Lounais-Suomen Syöpäyhdistys ry

Aloite:
 Esitämme, että Parainen aloittaa suolistosyöpäseulonnat 60 vuotta täyttäneille

kahden vuoden välein."

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 157

Valmistelija Vt. sosiaali- ja terveysjohtaja Miia Lindström, puh. 040 688 5497
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Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Lotta Laaksonen ym. on jättänyt aloitteen suolistosyöpien seulontojen
aloittamisesta yli 60-vuotiaille paraislaisille.

 Suolistosyöpä on sekä miehillä että naisilla yksi yleisimmistä syövistä Suomessa ja
se aiheuttaa inhimillistä kärsimystä sairastuneille. Kuten aloitteesta käy ilmi,
suolistosyöpä on myös yksi kalleimmista syöpätyypeistä hoitaa. Suolistosyövän
hoitaminen on kallista, koska suuri osa tapauksista havaitaan niin myöhään, että
syöpä on ehtinyt edetä vaikeampaan, pitkiä hoitoja vaativaan vaiheeseen tai ei
enää ole parannettavissa.

 Suolistosyövän seulonnalla syöpä voidaan havaita ajoissa ja syöpäkuolleisuutta ja
hoitokustannuksia vähentää. Seulonnassa havaittujen suolistosyöpien viiden
vuoden aikana kertyvät erikoissairaanhoidon kustannukset ovat noin 17 000
euroa, lähes neljänneksen pienemmät kuin syövillä, jotka on havaittu seulonnan
ulkopuolella (Suomen Syöpärekisteri, Mäklin 2015).

 Hallitusohjelmaan on kirjattu suolistosyövän seulontaohjelman käynnistäminen,
joka on julkisen talouden suunnitelmassa 2020–2023 aikataulutettu vuoden 2022
alusta. Vuonna 2019 suolistosyövän seulonta aloitettiin yhdeksässä kunnassa ja
vuonna 2020 tähän mennessä kahdessa kunnassa. Seulonta on toiminut hyvin,
seulontaan kutsutut ovat osallistuneet seulontaan ahkerasti ja jatkotutkimusten
järjestäminen on sujunut suunnitellusti. 

 Suomen Syöpärekisterin suolistosyövän seulontaa koskevien tietojen mukaan
kahden ensimmäisen vuoden aikana seulotaan 60–66-vuotiaat asukkaat ja
asteittain seulonta laajennetaan koskemaan kaikkia 60–74-vuotiaita. Seulonta
tehdään kahden vuoden välein.

 Suomen Syöpärekisterin mukaan suolistosyövän seulonnan käyttöönoton
kustannukset Paraisilla olisivat arviolta seuraavat (Paraisten esimerkki vuosina
2020 ja 2021 Tilastokeskuksen väestöennusteen tietojen perusteella):

 Kustannukset vuonna 2020:
 - Seulontaan kutsutaan neljä ikäluokkaa: 60-, 62-, 64- ja 66-vuotiaat eli yhteensä

noin 880 henkilöä. Yksittäiset kustannukset seulottavaa kohden ovat
12,40 euroa, eli kustannukset olisivat yhteensä 10 900 euroa.

 - Noin 75 % seulontaan kutsutuista osallistuu seulontaan. Noin 4 % ohjataan
jatkotutkimuksiin (kolonoskopia). Yksittäiskustannus on noin 400 euroa, joten
kustannukset olisivat yhteensä 10 600 euroa.

 Kustannukset vuonna 2021:
 - Seulontaan kutsutaan viisi ikäluokkaa: 60-, 62-, 64-, 66- ja 68-vuotiaat eli

yhteensä 1 080 henkilöä. Yksittäiset kustannukset seulottavaa kohden ovat
12,40 euroa, eli kustannukset olisivat yhteensä noin 13 400 euroa.

 - Noin 75 % seulontaan kutsutuista osallistuu seulontaan. Noin 4 % ohjataan
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jatkotutkimuksiin (kolonoskopia). Yksittäiskustannus on noin 400 euroa, eli
kustannukset olisivat yhteensä noin 13 000 euroa.

 Suolistosyövän seulonta parantaa syöpään sairastuneiden elämänlaatua ja on
pitkällä aikavälillä kustannustehokasta. Kansallinen seulontaohjelma on tulossa
vuonna 2022, jonka jälkeen valtio alkaa kattaa seulonnasta aiheutuvia
kustannuksia. Kuntien suositellaan aloittavan suolistosyövän seulonta jo ennen
tätä.

 Apulaisylilääkäri Kenneth Wilsonin mukaan suolistosyövän seulonta voitaisiin
Paraisilla hyvin aloittaa vuodesta 2021 lähtien Syöpärekisterin esittämän
ohjelman mukaisesti. Vuoden 2021 talousarvioehdotukseen tulee siten varata
varat tarkoitusta varten.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee selvityksen tiedoksi ja toteaa asian aloitteena
loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lotta Laaksonen lopullisen käsittelyn jälkeen

 __________________
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Kaupunginvaltuusto § 13 12.02.2019
Kaupunginhallitus § 158 17.08.2020

Lotta Laaksosen ym. aloite Kunnantuvan sisäilmaongelmien aiheuttamien vahinkojen korvaamisesta
täysimittaisena

142/10.03.02/2019
Kaupunginvaltuusto 12.02.2019 § 13

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Kunnantuvan vakiokäyttäjät ovat olleet: I samma båt -hanke, Taidekoulu Pictura
ja lasten teatterikoulu ÅUF - yhteensä yli 100 lasta viikoittain ja n. 10 aikuista
päivittäin, sekä gallerian valvojat.

 Aloite pohjaa Vahanen Rakennusfysiikka Oy:n viiteen sisäilmatutkimukseen, sekä
 työntekijöiden kuulemiseen.

 Lyhyt tapahtumakulku kronologisesti:
 Vahanen Rakennusfysiikka Oy on tehnyt 5 sisäilmatutkimusta kahden

vuoden aikana.
 3.4.2017: “Suosittelemme tiloissa oireilevien siirtämistä pois

rakennuksesta korjaustöiden ajaksi.”
 Kaupungin tiedotus vuokralaisille - ei tiedotusta.
 Työntekijöillä on oireilua sisäilmasta.
 9/2017 tiloissa tehdään HySpray-käsittely, joka on todennäköisesti

vaarallinen ihmiselle, ei kerrottu käyttäjille käyttökiellosta.
 Työntekijä on tilassa käsittelyn ajan, lapset altistuivat myös kemikaalille.
 31.10.2017 raportin mukaan: “Havaintojen, käyttäjien oireilun ja yläkerran

tilojen suuren käyttökuorman takia suosittelemme, että toiminta tiloissa
siirretään muualle ja tila suljetaan käyttäjiltä nopealla aikataululla.”

 Kaupungin tiedotus vuokralaisille - “Det har inte kommit ännu någonting
livsfarligt. Genom golvet kan komma litet luft. Lokala skador och fuktighet
kan synas men inte så mycket att hela byggnaden borde stängas.”

 Toiminta tiloissa jatkuu ennallaan.
 Harrastuksissa käyvillä lapsilla alkaa ilmetä oireita.
 Työntekijä lähettää sähköpostikyselyn kaupungille, johon ei vastata.
 4.6.2018 Vahanen: “Suosittelemme, että toiminta rakennuksessa

lopetetaan ja käyttöä toimitilana/näyttelytilana jatketaan vasta
remonttien ja asianmukaisen homeettomaksi siivoamisen valmistuttua.”

 Toiminta tiloissa jatkuu ennallaan. Osa (ei kaikki) toimijoista saa
vuokranalennuksen remontin vuoksi.

 17.8.2018 raportissa toistetaan vaatimus rakennuksen tyhjentämisestä.
 Remonttien yhteydessä on myös purettu asbestia, josta ei ole ilmoitettu

vuokralaisille.
 11/2018 vuokralaiset saavat nähdä raportit.
 12/2018 vuokralaiset tekevät joukkokantelun.

 Työntekijöille on aiheutunut merkittäviä terveydellisiä ongelmia johtuen yli 6 kk
kestäneestä hälyttävän korkeasta sädesienipitoisuudesta. On huomioitavaa, että
kuvataidekoululle on aiheutunut erittäin mittavat vahingot ja vaurioituneet
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tavarat on listattu tarkkaan. Listassa on kuvataidekoulun materiaaleja, työkaluja,
huonekaluja. Sen lisäksi koulun työrytmi on keskeytynyt, taidekoulun vetäjät ovat
sairastuneet sisäilman vuoksi ja uusia pysyviä toimitiloja ei ole löytynyt.
Työntekijöille aiheutunutta terveyshaittaa ei saa vähätellä, sillä kysymys on
elinikäisistä ongelmista. Osa vaurioista olisi voitu estää varhaisella puuttumisella.
Kaupungin tulee tällaisessa tilanteessa kantaa täysi vastuu tapahtuneesta.

 Esitys:
 Meidän tulee korvata Picturan menettämät materiaalit ja huonekalut

täysimääräisenä, sillä tilanne on ollut tiedossa kauan ja siihen ei ole
reagoitu ajoissa. Heidän tappionsa ovat aiheutuneet kaupungin
virkamiesten huolimattomuudesta.

 Lasten vanhemmille tulee järjestää tiedotustilaisuus.
 Myös gallerian valvojat, jotka ovat olleet kaupungin työntekijöitä, pitää

ulottaa korvausten piiriin, vaikka he eivät asemansa johdosta olleet
mukana joukkokantelun teossa.

 Tämä aloite tulee saattaa tekniselle jaostolle kokoukseen, missä
käsitellään Picturan korvausvaatimusta."

 __________________

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 158

Valmistelija Kiinteistöpäällikkö Seppo Pihl, puh. 0400 451 424
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Tutkimuksia ja korjauksia on tehty pitkällä aikavälillä osissa ja suojaamalla
rakenteilla muut tilat.

 Todennetut tosiasiat on huomioitu korvauspäätöksiä tehtäessä ja kaupunki on
korvannut esineiden ja materiaalien puhdistamista esitettyjen vaateiden
mukaisesti.

 Lisäksi on esitetty suuri määrä esineitä ja materiaaleja korvattaviksi
jälleenhankinta-arvostaan. On arvioitu esitetyille kohteille kokonaisuutena käypä
arvo ja lisäksi on korvattu vuokria ja yksilöityjä muita kuluja kaupunginhallituksen
päätöksen mukaisesti.

 Taidekoulu Pictura on hyväksynyt kaupunginhallituksen päätöksen.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Lotta Laaksonen

__________________
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Kaupunginhallitus § 159 17.08.2020

Eri lautakuntien, jaostojen ym. viranomaisten pöytäkirjojen tiedoksi merkitseminen

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 159

Valmistelija Kaupunginlakimies Monica Avellan, puh. 044 358 5727
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Seuraavat viranhaltijapäätökset on toimitettu kaupunginhallituk selle:

 Kaupunginlakimies:
 - nro 17/1.7.2020, jonka mukaan Mälö Bygdeförening rf:lle myönnetään 410,94

euron avustus, joka vastaa 80 %:a hakijan vuonna 2019 maksamasta
kiinteistöverosta.

 - nro 18/9.7.2020, jonka mukaan Nagu Hembygdens väl rf:lle myönnetään 464,30
euron avustus, joka vastaa 80 %:a hakijan vuonna 2019 maksamasta
kiinteistöverosta.

Yhdyskuntainsinööri:
 - nro 3/24.6.2020, jonka mukaan Sirkus Tähti Oy:lle vuokrataan Paraisten

Keskuspuiston kenttä 15.7.2020 ja Nauvon urheilukenttä 16.7.2020.
 - nro 4/24.6.2020, jonka mukaan annetaan suostumus käyttää Paraisten

Keskuspuistoa valotapahtumaan Lux Archipelago 6.-22.11.2020 / Åbolands
hantverk rf.

 - nro 5/26.6.2020, jonka mukaan Bossajazzfestival-tapahtuman järjestämiseen
7.8.2020 Paraisilla Kauppiaskatu 4:ssä myönnetään lupa.

Elinkeinopäällikkö:
 - nro 4/3.7.2020, jonka mukaan * * * * * * * * palkataan hankevastaavaksi Pyhän

Olavin merireitin kehittämiseen liittyvään jatkohankkeeseen ajaksi
1.5.2020-28.2.2022.

 - nro 5/3.7.2020, jonka mukaan yksinyrittäjän toimintatukea ei voida myöntää,
koska tuen hakija ei täytä työ- ja elinkeinoministeriön asettamia yksinyrittäjien
tukea koskevia kriteerejä / 4D Investments Finland Oy.

 - nro 6/3.7.2020, jonka mukaan yksinyrittäjän toimintatukea ei voida myöntää,
koska hakijalle on jo myönnetty poikkeusrahoitusta Business Finlandin kautta /
Aidventures Oy.

 - nro 7/3.7.2020, jonka mukaan yksinyrittäjän toimintatukea ei voida myöntää,
koska tuen hakija ei täytä työ- ja elinkeinoministeriön asettamia yksinyrittäjien
tukea koskevia kriteerejä / Saaristo-Anssi Oy.

 - nro 8/10.7.2020, jonka mukaan Paraisten kaupungin tekniset tukipalvelut
valitsee Peab Industri Oy:n Finbyn rullahiihtoradan päällystystöiden
urakoitsijaksi.

 - nro 9 /10.7.2020, jonka mukaan yksinyrittäjän toimintatukea ei voida myöntää,
koska tuen hakija ei täytä työ- ja elinkeinoministeriön asettamia yksinyrittäjien
tukea koskevia kriteerejä / Turi Invest Oy.

 - nro 10/10.7.2020, jonka mukaan yksinyrittäjän toimintatukea ei voida myöntää,
koska tuenhakija ei täytä työ- ja elinkeinoministeriön asettamia yksinyrittäjien
tukea koskevia kriteerejä / Lehtinen Jesper.



PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

7/2020 445

Kaupunginhallitus § 159 17.08.2020

 - nro 11 /15.7.2020, jonka mukaan yksinyrittäjän toimintatukea ei voida
myöntää, koska tuen hakija ei täytä työ- ja elinkeinoministeriön asettamia
yksinyrittäjien tukea koskevia kriteerejä / Royal Beauty JS.

 - nro 12/15.7.2020, jonka mukaan yksinyrittäjän toimintatukea ei voida myöntää,
koska tuenhakija ei täytä työ- ja elinkeinoministeriön asettamia yksinyrittäjien
tukea koskevia kriteerejä / Sjölander Klas.

 - nro 13/15.7.2020, jonka mukaan yksinyrittäjän toimintatukea ei voida myöntää,
koska tuenhakija ei täytä työ- ja elinkeinoministeriön asettamia yksinyrittäjien
tukea koskevia kriteerejä / Jennis Restaurang.

 - nro 14/15.7.2020, jonka mukaan yksinyrittäjän toimintatukea ei voida myöntää,
koska tuenhakija ei täytä työ- ja elinkeinoministeriön asettamia yksinyrittäjien
tukea koskevia kriteerejä / AO-Forestservice Ab Oy.

Tekninen päällikkö:
 - nro 7/13.7.2020, jonka mukaan Paraisten kaupungin kiinteistöyksikkö valitsee

Big Palvelut Oy:n urakoitsijaksi Utön koulun julkisivukorjaukseen.

 Pöytäkirjat ovat nähtävinä kaupungintalossa.

Ehdotus Kaupunginhallitus merkitsee saaneensa tiedon pöytäkirjoista sekä päättää, että
mitään päätöksistä ei ole syytä ottaa kaupunginhallituksen käsiteltä väksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

 __________________
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Kaupunginhallitus § 160 17.08.2020

Ilmoitusasiat

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 160

Valmistelija Kaupunginlakimies Monica Avellan, puh. 044 358 5727
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Ehdotus Kaupunginhallitus merkitsee saaneensa tiedoksi seuraavat asiakirjat:

Turun kaupunkiseudun joukkoliikennelautakunta 10.6.2020 § 110: Turun
seudullisen joukkoliikenneviranomaisen toimivalta-alue. Seudullinen
joukkoliikenne tekee vuonna 2020 karkean arvion Föli-alueen mahdollisen
laajenemisen vaikutuksista.

 Varsinais-Suomen sairaanhoitopiirin hallituksen kokous 18.8.2020. Esityslista

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

 __________________

https://ah.turku.fi/tksjlk/2020/0610012x/4110492.htm
https://ah.turku.fi/tksjlk/2020/0610012x/4110492.htm
http://vsshp.ktweb.fi/ktwebbin/dbisa.dll/ktwebscr/epj_asil.htm?+elin=HAL&pvm=18%252e8%252e2020%252009%253a00
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Kaupunginhallitus § 161 17.08.2020

Ajankohtaiset asiat

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 161

 1. Kaupunginjohtaja esitteli Paraisten luovuuskeskuksen/koulukeskusasian
tämänhetkisiä vaiheita. Poliittisesti suunnitteluprosessia johtaa
kaupunginhallitus. 

 2. Tulosennuste osoittaa vuoden 2020 tilinpäätökseen -1,7...-1,9 miljoonan
euron alijäämää. Ensi vuoden budjetointi tulee olemaan haasteellista.

 3. Hallintosäännön uudistamista käsitellään 8.9.2020 pidettävässä kokouksessa.

 4. Koronatilanteen johdosta on annettu uusi etätyösuositus. Kasvomaskit
otetaan käyttöön tilanteissa, joissa lähikontaktia ei voida välttää. Haavoittuvassa
asemassa olevat ja vähävaraiset saavat kasvomaskit maksutta, ja Paraisilla on jo
suunniteltu, miten jakelu toteutetaan.

 __________________
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Anvisningar om hur man begär omprövning och besvärsanvisning Datum för sammanträdet
Stadsstyrelsen 17.08.2020
Besvärsförbud och vad förbudet grundar sig på
Eftersom nedan nämnda beslut endast gäller beredning eller verkställighet får enligt 136 § i kommunallagen omprövning inte begäras eller
kommunalbesvär anföras över beslutet:
Paragrafer: 133, 134, 135, 136, 137, 138, 139, 140, 141, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 155, 156, 157, 158, 159, 160, 161
Besvär kan inte anföras över nedan nämnda beslut, eftersom man enligt 134 § i kommunallagen får begära omprövning av beslutet.
Paragrafer: 142, 143, 144, 145, 146
Enligt 5 § 1 mom. i förvaltningsprocesslagen/annan lagstiftning kan besvär inte anföras över nedan nämnda beslut.
Paragrafer och grunden för besvärsförbudet:
Anvisning för begäran om omprövning
Den som är missnöjd med ett beslut av stadsstyrelsen, nämnd, ett utskott eller deras sektioner eller en myndighet som lyder under dem får begära
omprövning av beslutet. Omprövning begärs hos organet i fråga, också då det gäller beslut av en sektion i organet eller en myndighet som lyder under
organet. Om stadsstyrelsen med stöd av 92 § i kommunallagen till behandling har tagit upp ett ärende som en underlydande myndighet eller sektion har
fattat beslut i, ska begäran om omprövning av beslutet behandlas i stadsstyrelsen. Av begäran om omprövning ska framgå vad som yrkas och vad det
grundar sig på. Handlingen ska undertecknas av den som begär omprövning.
Kontaktuppgifter: Stadsstyrelsen i Pargas stad, Strandvägen 28, 21600 Pargas, pargas@pargas.fi.
Paragrafer:
Tidsfrist: En begäran om omprövning ska göras inom 14 dagar från delfåendet av beslutet.
Besvärsanvisning
Ändring i ett beslut som stadsstyrelsen eller en nämnd meddelat med anledning av en begäran om omprövning får sökas hos förvaltningsdomstolen genom
kommunalbesvär. Besvär får anföras på den grunden att beslutet har tillkommit i oriktig ordning, den myndighet som har fattat beslutet har överskridit sina
befogenheter eller beslutet annars strider mot lag. Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna innan besvärstiden löper ut.
Kontaktuppgifter: Åbo förvaltningsdomstol, PB 32, Lasarettgatan 2-4, 20101 Åbo, turku.hao@oikeus.fi.
Besvär kan anföras även via förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på adressen https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.
Kommunalbesvär, paragrafer:
Förvaltningsbesvär, paragrafer:
Tidsfrist: Kommunal- och förvaltningsbesvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet.
Rätt att begära omprövning och besvärsrätt har den som ett beslut avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part) samt
kommunmedlemmarna, § 137 i kommunallagen. Ändring i ett beslut med anledning av en begäran om omprövning får sökas genom kommunalbesvär
endast av den som gjorde begäran om omprövning. Om beslutet har ändrats med anledning av begäran om omprövning, får ändring i beslutet sökas genom
kommunalbesvär också av part och kommunmedlemmarna.
Delfåendet av beslut
Vid vanlig delgivning per post genom brev till mottagaren anses mottagaren ha fått del av ärendet den sjunde dagen efter det att brevet avsändes, om inte
något annat visas. Ett ärende anses ändå ha kommit till en myndighets kännedom den dag brevet anlände. Vid vanlig elektronisk delgivning anses ärendet
ha blivit delgivet tredje dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas. Vid bevislig delgivning framgår tidpunkten för delfåendet av
mottagningsbeviset. En kommunmedlem och en sådan kommun som avses i 137 § 2 mom. i kommunallagen anses ha fått del av ett beslut 7 dagar efter det
att protokollet fanns tillgängligt i det allmänna datanätet.
Besvärsskrift
I besvärsskriften ska man meddela förvaltningsdomstolen följande:

 vilket beslut som överklagas
 till vilka delar ändring söks i beslutet
 på vilket sätt beslutet borde ändras
 på vilka grunder ändring söks
 ändringssökandens namn, hemkommun och kontaktinformation.

Besvärsskriften ska egenhändigt undertecknas av ändringssökanden själv eller av den som uppgjort den. Om endast den som uppgjort besvärsskriften
undertecknat den, ska också denna persons yrke, boningsort och postadress framgå. Till besvärsskriften ska fogas det beslut som överklagas, i original eller
bestyrkt kopia, och intyg om den dag från vilken besvärstiden ska räknas.
Rättegångsavgift: Enligt 2 § i lagen om domstolsavgifter uppbärs en rättegångsavgift om 260 € av en ändringssökande i förvaltningsdomstolen.
Inlämnande av besvärshandlingarna
Besvärshandlingarna ska lämnas in till besvärsmyndigheten före besvärstidens utgång. Om besvärstidens sista dag är en helgdag, självständighetsdagen,
första maj, jul- eller midsommarafton eller en helgfri lördag, kan besvärshandlingarna lämnas till besvärsmyndigheten den första vardagen därefter.
Besvärshandlingarna kan även sändas med post eller genom bud, men i så fall på avsändarens eget ansvar. Handlingarna ska lämnas till posten i så god tid
att de kommer fram under besvärstidens sista dag innan ämbetsverket stängs.
DELGIVNING AV BESLUT
Protokollet har lagts fram offentligt 25 / 08 2020. § 140 justerades omedelbart på mötet.

Beslut § har delgetts sakägaren med post / 2020.

Beslut § har lämnats till sakäga ren / 2020.
Mottagarens underskrift

Utdragets riktighet bestyrks Delgivare
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Oikaisuvaatimusohjeet ja valitusosoitus Kokouspäivämäärä
Kaupunginhallitus 17.08.2020
Muutoksenhakukielto ja kiellon perusteet
Seuraavista päätöksistä ei kuntalain 136 §:n mukaan saa tehdä oikaisuvaatimusta eikä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee vain valmistelua tai
täytäntöönpanoa:
Pykälät: 133, 134, 135, 136, 137, 138, 139, 140, 141, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 155, 156, 157, 158, 159, 160, 161
Seuraaviin päätöksiin ei saa hakea muutosta valittamalla, koska päätöksestä voidaan kuntalain 134 §:n mukaan tehdä oikaisuvaatimus:
Pykälät: 142, 143, 144, 145, 146
Hallintolainkäyttölain 5 §:n 1 momentin / muun lainsäädännön mukaan seuraaviin päätöksiin ei saa hakea muutosta valittamalla:
Pykälät ja valituskiellon perusteet:
Oikaisuvaatimusohjeet
Kaupunginhallituksen, lautakunnan ja valiokunnan, niiden jaoston sekä niiden alaisen viranomaisen päätökseen tyytymätön saa hakea siihen oikaisua.
Oikaisuvaatimus tehdään asianomaiselle toimielimelle, myös kun kyse on toimielimen jaoston tai toimielimen alaisen viranomaisen päätöksestä. Jos
kaupunginhallitus on kuntalain 92 §:n nojalla ottanut käsiteltäväkseen asian, jossa sen alainen viranomainen tai jaosto on tehnyt päätöksen,
oikaisuvaatimus päätöksestä on käsiteltävä kaupunginhallituksessa. Oikaisuvaatimuksesta on käytävä ilmi vaatimus perusteineen ja se on tekijän
allekirjoitettava.
Yhteystiedot: Paraisten kaupunginhallitus, Rantatie 28, 21600 Parainen, parainen@parainen.fi.
Pykälät:
Oikaisuvaatimusaika: Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.
Valitusosoitus
Kaupunginhallituksen tai lautakunnan oikaisuvaatimuksen johdosta antamaan päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella hallinto-oikeudelta.
Valituksen saa tehdä sillä perusteella, että päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen. Valittajan tulee esittää valituksen perusteet ennen valitusajan päättymistä.
Yhteystiedot: Turun hallinto-oikeus, PL 32, Sairashuoneenkatu 2-4, 20101 Turku, turku.hao@oikeus.fi.
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.
Kunnallisvalitus, pykälät:
Hallintovalitus, pykälät:
Valitusaika: Kunnallis- ja hallintovalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.
Oikaisuvaatimus- ja valitusoikeus on sillä, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa
(asianosainen) sekä kunnan jäsenellä, kuntalain 137 §. Oikaisuvaatimuksen johdosta annettuun päätökseen saa hakea muutosta kunnallisvalituksin vain se,
joka on tehnyt oikaisuvaatimuksen. Jos päätös on oikaisuvaatimuksen johdosta muuttunut, saa päätökseen hakea muutosta kunnallisvalituksin myös
asianosainen ja kunnan jäsen.
Päätöksen tiedoksisaanti
Tavallisessa tiedoksiannossa postitse kirjeellä vastaanottajalle vastaanottajan katsotaan saaneen asiasta tiedon seitsemäntenä päivänä kirjeen
lähettämisestä, jollei muuta näytetä. Asian katsotaan tulleen viranomaisen tietoon kuitenkin kirjeen saapumispäivänä. Tavallisessa sähköisessä
tiedoksiannossa asia katsotaan annetun tiedoksi kolmantena päivänä viestin lähettämisestä, jollei muuta näytetä. Todisteellisessa tiedoksiannossa
tiedoksisaannin ajankohta käy ilmi saantitodistuksesta. Kunnan jäsenen ja kuntalain 137 §:n 2 momentissa tarkoitetun kunnan katsotaan saaneen
päätöksestä tiedon 7 päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.
Valituskirjelmä
Valituskirjelmässä on ilmoitettava hallinto-oikeudelle

 mihin päätökseen haetaan muutosta
 miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta
 minkälainen muutoksen tulisi olla
 mitkä ovat muutosvaatimuksen perusteet
 valittajan nimi, kotikunta ja yhteystiedot.

Valituskirjelmä on valittajan tai valituskirjelmän muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Jos ainoastaan laatija on allekirjoittanut valituskirjelmän, siinä
on mainittava myös laatijan ammatti, asuinkunta ja postiosoite. Valituskirjelmään on liitettävä päätös, josta valitetaan, alkuperäisenä tai viran puolesta
oikeaksi todistettuna jäljennöksenä sekä todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava.
Oikeudenkäyntimaksu: Tuomioistuinmaksulain 2 §:n mukaan muutoksenhakijalta peritään oikeudenkäyntimaksua hallinto-oikeudessa 260 euroa.
Valitusasiakirjojen toimittaminen
Valitusasiakirjat on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymistä. Jos valitusajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä,
vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa valitusasiakirjat toimittaa valitusviranomaiselle ensimmäisenä sen jälkeisenä arkipäivänä. Omalla
vastuulla valitusasiakirjat voi lähettää postitse tai lähetin välityksellä. Postiin valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille valitusajan
viimeisenä päivänä ennen viraston aukioloajan päättymistä.
PÄÄTÖKSEN TIEDOKSIANTO
Pöytäkirja on asetettu yleisesti nähtäväksi 25 / 08 2020. § 140 tarkastettiin välittömästi kokouksessa.

Päätös § on annettu tiedoksi asianosaiselle postitse / 2020. 

Päätös § on luovutettu asianosaiselle / 2020.
Vastaanottajan allekirjoitus

Otteen oikeaksi todistaa Tiedoksiantaja


